
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.433
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 30o Γυµνάσιο Θεσσαλονίκης και το Γυµνάσιο
Αιανής Κοζάνης, σελ.438, 450

3. Συλλυπητήρια αναφορά για το θάνατο της µητέρα του
πρώην Πρωθυπουργού κ. Κώστα Καραµανλή, σελ.435, 436,
438

4. Ανακοινώνεται ότι η Επιτροπή Απολογισµού και Γενικού
Ισολογισµού του Κράτους και Ελέγχου της Εκτέλεσης του
Προϋπολογισµού του Κράτους καταθέτει την έκθεσή της στα
σχέδια νόµων του Υπουργείου Οικονοµικών:

α. Κύρωση του Απολογισµού του Κράτους οικονοµικού
έτους 2007, σελ.450

β. Κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους οικονοµικού
έτους 2007, σελ.450

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.433
2. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 16 Νοεµβρίου 2009, σελ.434
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των ζητηµάτων των εργα-

σιακών σχέσεων των εργαζοµένων στον ιδιωτικό και δηµόσιο
τοµέα κ.λπ., σελ.435

ii. σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τις αµοι-
βές των διοικητικών στελεχών οργανισµών και εταιρειών του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα κ.λπ., σελ.437

iii. σχετικά µε τη µεταρρύθµιση και τη χρηµατοδότηση του
ασφαλιστικού συστήµατος κ.λπ., σελ.439

β) Προς τον Υπουργό Εθνικής ‘Αµυνας, σχετικά µε τα Ναυ-
πηγεία Σκαραµαγκά κ.λπ., σελ.441

γ) Προς την Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την κατάργηση του
Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης κ.λπ., σελ.443

δ) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων:

i. σχετικά µε το σχεδιασµό στον τοµέα της στέγασης των
αδύναµων οικονοµικά φοιτητών κ.λπ., σελ.445

ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων και την εφαρµογή των κανό-
νων υγιεινής σε όλες τις σχολικές µονάδες για την αποφυγή
κρουσµάτων της νέας γρίπης κ.λπ., σελ.447

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την προετοιµασία της χώρας µας για τους Μεσογειακούς
αγώνες του 2013 κ.λπ., σελ.448

στ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το επίδοµα
θέρµανσης για τις οικονοµικά ασθενέστερες οµάδες κ.λπ.,
σελ.450

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.448
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π., σελ.448, 449
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ., σελ.444
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.438
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ.446
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ.447
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ.449
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ.442
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ.450
ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ Π., σελ.441,442
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ., σελ.435,436,437,

438,439,441
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α., σελ.436
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ.450,451
ΤΖΑΚΡΗ Θ., σελ.443,444,445
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.440
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π., σελ.446,447,448
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Αθήνα, σήµερα στις 13 Νοεµβρίου 2009, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.24’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 12 Νοεµβρίου
2009 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Ι’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
12 Νοεµβρίου 2009, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο:

1) της απόφασης (που είναι και οµόφωνη απόφαση της ∆ιά-
σκεψης των Προέδρων) για την παροχή τηλεπικοινωνιακού υλι-
κού και εξοπλισµού πληροφορικής, καθώς και την κάλυψη
δαπανών για τηλεφωνικά τέλη.

2) των αποφάσεων Βουλής (οικονοµική διαχείριση Βουλής): α)
«Μόνη συζήτηση και έγκριση του Απολογισµού ∆απανών της
Βουλής οικονοµικού έτους 2008» και β) «Μόνη συζήτηση και ψή-
φιση του σχεδίου Προϋπολογισµού ∆απανών της Βουλής οικο-
νοµικού έτους 2010»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Οδυσσέα Κωνστα-
ντινόπουλο, Βουλευτή Αρκαδίας, τα ακόλουθα:

ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αυλώνος Μεσσηνίας ζητεί
οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών που προ-
κάλεσε η κακοκαιρία της 3ης Νοεµβρίου 2009 στην περιοχή του.

2) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Το Ανώτατο Τεχνολογικό Εκ-
παιδευτικό ‘Ιδρυµα Καλαµάτας ζητεί την πρόσληψη προσωπικού
για τη στελέχωσή των διοικητικών υπηρεσιών του.

3) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
τιώσεων Πηνειού - Αλφειού ζητεί να του καταβληθεί η εγκεκριµένη
επιχορήγηση για την κάλυψη των λειτουργικών δαπανών του.

4) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λάρισας και οι ∆ήµοι Αγιάς,
Αρµενίου, Κιλελέρ, Λακέρειας και Πλατυκάµπου ζητούν τον κα-
θαρισµό των τάφρων στην ευρύτερη περιοχή της λίµνης Κάρ-

λας για την προστασία της από τις πληµµύρες.

5) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Λάρισας ζητά να δοθεί
έκτακτο επίδοµα στους εργαζόµενους της ΤΕΜΚΑ ΑΕ.

6) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα σωµα-
τεία της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης ζητούν την οικονοµική
και χωρίς προϋποθέσεις υποστήριξη των εργαζοµένων και ανέρ-
γων του κλάδου.

7) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι ελαιοπαραγωγοί πράσινης
βρώσιµης ελιάς Χαλκιδικής ζητούν τη λήψη των αναγκαίων µέ-
τρων για την εύρυθµη συνέχιση της καλλιέργειας αυτής.

8) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία O Ενιαίος Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων ∆ηµοτικού και Νηπιαγωγείου Ζαγκλιβερίου
Θεσ/νίκης ζητεί την άµεση τοποθέτηση παιδιάτρου στο Κέντρο
Υγείας Ζαγκλιβερίου.

9) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΤΣ Ουρα-
νούπολης Νοµού Χαλκιδικής διατυπώνει τις παρατηρήσεις του
σχετικά µε την εφαρµογή του άρθρου 15 του ν.1734/87.

10) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το προσωπικό των Ολυµπιακών
Αερογραµµών Γερµανίας ζητεί να συµπεριληφθεί στις προστα-
τευτικές διατάξεις του ν. 3717/2008.

11) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Το Σωµατείο Συµβασιούχων
Πυροσβεστών Νοµού Θεσ/νίκης ζητεί την εργασιακή αποκατά-
σταση των συµβασιούχων πυροσβεστών.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιλελητήριο Ηρακλείου Κρήτης
ζητεί τη συµµετοχή εκπροσώπου του, στο νέο διοικητικό συµ-
βούλιο του λιµένος Ηρακλείου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΑ’
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13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων
Μαθητών του ∆ήµου Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την υποχρεωτική
διδασκαλία στα σχολεία των µαθηµάτων κυκλοφοριακής, περι-
βαλλοντικής και σεξουαλικής αγωγής.

14) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί τη λει-
τουργία του γραφείου ΟΑΕΕ στη Σαντορίνη.

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολυτέκνων Νάξου
ζητεί να µη καταργηθούν οι ευεργετικές για τους πολύτεκνους
διατάξεις των νόµων 2527/97 και 1481/84.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βιάννου ζητεί οικονο-
µική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών από τις
θεοµηνίες του Οκτωβρίου στην περιοχή του.

17) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργαστήριο Ειδικής Επαγγελ-
µατικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης Νοµού Κορινθίας ζητεί να
καλυφθούν άµεσα οι ελλείψεις του σε εκπαιδευτικό προσωπικό.

18) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ν. Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών
Νοµού Εύβοιας ζητεί την πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού
στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του Γενικού Νοσοκοµείου Κύµης.

19) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o ∆ήµος Νίκαιας Λάρισας ζητεί
την αποζηµίωση των καλλιεργητών ψυχανθών της περιοχής του
για τη ζηµιά που υπέστησαν από ξηροθερµικά φαινόµενα.

20) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων του ∆ηµοτικού Σχολείου Μεταµόρφωσης ∆ήµου Εκάλης
Ιωαννίνων ζητεί την προαγωγή του σχολείου αυτού σε εξαθέσιο.

21) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ και Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩ-
ΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος
Φιλιατρών ζητεί την καταβολή των επιδοτήσεων για το ελαιό-
λαδο, πριν την ολοκλήρωση της ψηφιοποίησης κ.λπ..

22) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. ∆εδελετάκης Παναγιώτης διαµαρ-
τύρεται για την περικοπή της δεύτερης θέσης γυµναστού από το
Γυµνάσιο της Ιεράπετρας.

23) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟΡΙ-
∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο της
Ελευσίνας ζητεί να ληφθούν άµεσα µέτρα για την προστασία και
αναβάθµιση της παράκτιας ζώνης και του κόλπου της Ελευσίνας.

24) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νίκαιας Λάρισας ζητεί την απο-
ζηµίωση των καλλιεργητών σιτηρών και ψυχανθών της περιοχής
του για τη ζηµιά που υπέστησαν από ξηροθερµικά φαινόµενα.

25) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστι-
κού Σώµατος Νοµού Λακωνίας ζητεί την άµεση καταβολή στα
µέλη του, του επιδόµατος της αντιπυρικής περιόδου.

26) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μυστρά ζητεί εν όψει της
νέας διοικητικής µεταρρύθµισης να παραµείνει ανεξάρτητος.

27) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία συµβασιούχοι του ΥΠΠΟΤ της 12ης Εφο-
ρείας Βυζαντινών Αρχαιοτήτων ζητούν την καταβολή των δε-
δουλευµένων αποδοχών τους κ.λπ..

28) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων των Μαθητών του 5ου ∆ηµοτικού Σχολείου Κα-
λαµπάκας ζητεί την άµεση παραχώρηση των εγκαταστάσεων του
Οργανισµού Γεωργικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης, Κατάρτι-
σης και Απασχόλησης «∆ΗΜΗΤΡΑ» για τη στέγαση του σχολείου
αυτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι, συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 16 Νοεµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 41/9.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Αλευρά
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την υλοποίηση του έργου
του Μητροπολιτικού Πάρκου στο Γουδή κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 61/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευάγγελου Αντώναρου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε την απόκτηση ελληνικής ιθαγένειας κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 63/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή
προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
κατάργηση όλων των διοδίων κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 59/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δράση της
Ελληνικής Αστυνοµίας στην περιοχή των Εξαρχείων κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 67/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τους Υπουργούς
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για τη λειτουργία της χωµατερής Άνω Λιοσίων –
Φυλής κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 56/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας
Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του αγρο-
τικού τοµέα κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 51/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αποστρατεία του
∆ιευθυντού της ∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων
Βίας (∆ΑΕΕΒ) και τις οµαδικές µεταθέσεις στελεχών της κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 62/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς
την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τις ελλείψεις εκπαιδευτικών στα σχολεία κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 58/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπαν-
δρέου – Παπαδάκη, προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε έλλειψη κλινών σε µονάδες εντατικής
θεραπείας εν όψει του κύµατος πανδηµίας της νέας γρίπης κ.λπ.

5. Η µε αριθµό 66/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσού-
καλη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για τη δηµιουργία δοµών υποστήριξης των µετανα-
στών στην Αχαΐα κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα προηγηθεί η τρίτη µε αριθµό 48/4/10-11-2009 επίκαιρη

ερώτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και Γενι-
κής Γραµµατέως της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον Πρωθυ-
πουργό, σχετικά µε την αντιµετώπιση των ζητηµάτων των εργα-
σιακών σχέσεων των εργαζοµένων στον ιδιωτικό και δηµόσιο
τοµέα κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπαρήγα έχει ως εξής:
«Όλα τα προηγούµενα χρόνια οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-

κρατίας και του ΠΑΣΟΚ προώθησαν τις ελαστικές µορφές απα-
σχόλησης (προσωρινές συµβάσεις «STAGE», δελτία παροχής
υπηρεσιών, υπενοικίαση εργαζοµένων κ.λπ), τόσο στο δηµόσιο
όσο και στον ιδιωτικό τοµέα. Η πολιτική αυτή είναι απόρροια και
εφαρµογή «της στρατηγικής της Λισαβόνας» της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, που την έχουν συνυπογράψει οι κυβερνήσεις της
χώρας µας για τη στήριξη της κερδοφορίας και της ανταγωνι-
στικότητας του κεφαλαίου.

Η πραγµατικότητα αποδείχνει ότι οι πολιτικές αυτές οδήγησαν
σε ραγδαία επιδείνωση των συνθηκών εργασίας και της ζωής των
εργαζοµένων σε όλους τους τοµείς, µεγάλωσαν την ανεργία
προς όφελος της κερδοφορίας και της συγκέντρωσης πλούτου
σε µεγάλα µονοπωλιακά συµφέροντα.

Ανεξάρτητα όµως και από τη συγκυρία της καπιταλιστικής οι-
κονοµικής κρίσης, η πραγµατικότητα αναδείχνει ότι οι επιστηµο-
νικές – τεχνικές δυνατότητες και η παραγωγικότητα της
εργασίας µε την αλµατώδη πρόοδο που σηµειώνουν, επιτρέπουν
σήµερα λιγότερες ώρες εργασίας, καλύτερες αµοιβές και πε-
ρισσότερο ελεύθερο χρόνο. Επιτρέπουν την εφαρµογή του επτά-
ωρου, πενθήµερου, τριανταπεντάωρου, µε πλήρη ασφάλιση και
αύξηση των αποδοχών των εργαζοµένων, τη µονιµοποίηση των
χιλιάδων εργαζοµένων που δουλεύουν µε το καθεστώς των
«STAGE», την κατάργηση κάθε ελαστικής µορφής απασχόλησης,
τόσο στο δηµόσιο όσο και στον ιδιωτικό τοµέα, διασφαλίζοντας
το δικαίωµα κάθε ανθρώπου και ιδιαίτερα του νέου να έχει µόνιµη
σταθερή εργασία µε δικαιώµατα και ταυτόχρονα ελεύθερο χρόνο
για ουσιαστική µόρφωση και ψυχαγωγία.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός γιατί η Κυβέρνηση αρνεί-
ται να λύσει τα πιο πιάνω ζητήµατα των εργασιακών σχέσεων των
εργαζοµένων;».

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός της χώρας κ. Γιώργος Παπαν-
δρέου για έξι λεπτά για να πρωτολογήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-
τρέψτε µου να αρχίσω εκφράζοντας τα θερµά µου συλλυπητήρια
στον Κώστα Καραµανλή, για το θάνατο της µητέρας του της Αλί-
κης Καραµανλή. Οι σκέψεις µου, οι σκέψεις µας, είναι κοντά του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να το καταστήσω απολύ-
τως σαφές: Η ελληνική οικονοµία βρίσκεται σήµερα σε οριακό
σηµείο. Και ξεκινάω από αυτό το δεδοµένο, διότι οι δυσκολίες
είναι πολλές, σε πάρα πολλά µέτωπα.

Η κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος, οι πελατειακές πο-
λιτικές και λογικές που συνέβαλαν στη διαφθορά και την αδια-
φάνεια, οι χαριστικές ρυθµίσεις για ισχυρούς και «ηµέτερους», η
φοροδιαφυγή, αλλά και η επιβάρυνση των ασθενέστερων τά-
ξεων, η έλλειψη επενδύσεων σε τοµείς αιχµής από την παιδεία,
µέχρι την ευρυζωνικότητα, µέχρι την έλλειψη επενδύσεων στην
περιφέρεια, έχουν καταντήσει την οικονοµία µας προβληµατική,
µη ανταγωνιστική και, την Ελλάδα, δακτυλοδεικτούµενη στην Ευ-
ρώπη.

Παρά τις δυσκολίες, είµαι αισιόδοξος. Αισιόδοξος και αποφα-
σισµένος. Αισιόδοξος, γιατί ξέρω τις δυνατότητες που έχουµε,
τις δυνάµεις που κρύβουµε ως χώρα και ως λαός. ∆υνατότητες
που σήµερα δεν αξιοποιούµε.

Αισιόδοξος πάνω απ’ όλα, γιατί βλέπω τη διάθεση σήµερα της
κοινωνίας για αλλαγή, για ανατροπές. Η ελπίδα υπάρχει, διότι

βλέπω τον Έλληνα πολίτη αποφασισµένο. Και είναι αποφασι-
σµένος για τις µεγάλες τοµές που πρέπει να γίνουν σήµερα σ’
αυτόν τον τόπο. Αλλαγές όµως µ’ ένα πρόσηµο: Την έννοια του
δικαίου. Όχι της ανισότητας, της ανοµίας, της αδικίας.

Ανοίγουµε άµεσα, σύντοµα, ένα µεγάλο κοινωνικό διάλογο για
τις αποφάσεις που πρέπει να πάρουµε συλλογικά. Μαζί µε τους
κοινωνικούς εταίρους θα κάνουµε µεγάλες ανατροπές και αλλα-
γές:

Στο φορολογικό σύστηµα, για να γίνει πιο δίκαιο.
-Στη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος, για να σεβόµαστε τα

χρήµατα του ελληνικού λαού.
-Στο παραγωγικό µας πρότυπο, που πρέπει να αλλάξει, για να

ανοίξουµε νέους αναπτυξιακούς δρόµους.
-Στην παιδεία, την υγεία, την πρόνοια, για να έχει η ελληνική οι-

κογένεια αυτό που δικαιούται και ποιότητα και πρόσβαση.
-Στο ασφαλιστικό, για να εγγυηθούµε τις σηµερινές, αλλά και

τις µελλοντικές συντάξεις για τις επόµενες γενιές.
-Στην εργασία, για να δώσουµε ευκαιρία στους νέους, στις γυ-

ναίκες, σε όσους χάνουν τη δουλειά τους.
-Αυτή την εντολή του ελληνικού λαού τιµούµε.
Τίθεται ένα σοβαρό ερώτηµα: Ποιος θα πληρώσει τις συνέ-

πειες της κρίσης; Η Νέα ∆ηµοκρατία προεκλογικά παρουσίασε
τη φιλοσοφία της, όπου σύµφωνα µε αυτήν, θα έπρεπε να πλη-
ρώσει ο πολίτης µε άνισο τρόπο, τελικά εις βάρος των πολλών
και υπέρ των ολίγων.

Αυτή η Κυβέρνηση όµως πήρε εντολή από τον ελληνικό λαό
να οδηγήσει τη χώρα, προστατεύοντας τα χαµηλά και µεσαία ει-
σοδήµατα. ∆εν το θεωρούµε αυτό µόνο δίκαιο, αλλά και ανα-
γκαίο για την ανάταση της οικονοµίας µας. Και αυτό θα κάνουµε.

Όπως ήδη αποδείξαµε, µε το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης
και εισφοράς κοινωνικής ευθύνης, κάναµε πράξη την άµεση ανα-
διανοµή, µε τη στήριξη δυόµισι εκατοµµυρίων Ελλήνων και τη
φορολόγηση των εχόντων και κατεχόντων. Την ίδια αντίληψη
στήριξης των πλέον ευάλωτων στρωµάτων θα εφαρµόσουµε και
στο χώρο της εργασίας.

Οι εργασιακές σχέσεις στη χώρα µας σήµερα είναι πράγµατι
απαράδεκτες. Καταπάτηση δικαιωµάτων, απορρύθµιση, που µας
έχουν γυρίσει χρόνια πίσω. Μέσα σ’ αυτές τις δύσκολες οικονο-
µικές συνθήκες, λοιπόν, θα παρέµβουµε άµεσα για τη στήριξη
και την προστασία των εργαζοµένων. Μιλάω για πράγµατα αυ-
τονόητα στον 21ο αιώνα, που όµως σήµερα στην Ελλάδα φα-
ντάζουν ως ριζοσπαστικές αλλαγές, αν αναλογιστεί κανείς το
καθεστώς υπό το οποίο υποχρεούνται να δουλεύουν σήµερα οι
Έλληνες πολίτες.

Η εργασία, το δικαίωµα και η προστασία της εργασίας, είναι
σήµερα κεντρικό αίτηµα σε όλον τον κόσµο και ιδιαίτερα στις
προοδευτικές κυβερνήσεις, κυρίως θα έλεγα λόγω της κρίσης.

Αντίθετα, το φαινόµενο της κατάχρησης της έννοιας, παρα-
δείγµατος χάρη, της µερικής απασχόλησης γνώρισε έξαρση στα
χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αποτελεί συνέπεια συγκεκριµέ-
νων πολιτικών επιλογών, ανοµίας, στην οικονοµία, στην αγορά
εργασίας, που προώθησε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει να απαγορεύσουµε αυτές τις µορ-
φές; Υπάρχουν σήµερα, παραδείγµατος χάρη, και φοιτητές και
γυναίκες και άτοµα µε αναπηρία όπως και άλλες κατηγορίες, που
θέλουν να εργαστούν µε µερική απασχόληση. Είναι µία υπαρκτή
κοινωνική ανάγκη.

Ποιο είναι όµως το πρόβληµα; Είναι ότι υπάρχουν ασύδοτοι
εργοδότες, που εκµεταλλεύονται αυτές τις µορφές µερικής απα-
σχόλησης, που καταστρατηγούν βασικά εργασιακά δικαιώµατα,
έτσι ώστε να αναγκάζουν τους εργαζόµενους να δουλεύουν
µέρα νύκτα, µε αµοιβές µερικής απασχόλησης.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το καθεστώς ενοικίασης εργαζοµέ-
νων. Εκεί χρειάζεται επίσης ριζική αναθεώρηση. Το ίδιο και µε
την υπερωριακή απασχόληση, µε την ανασφάλιστη εργασία, εκεί
δηλαδή που έχει απουσιάσει τα τελευταία χρόνια το κράτος, έτσι
ώστε να µπορεί ο καθένας, αυθαίρετα, να καταστρατηγεί βασικά
δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Γι’ αυτό εµείς µιλάµε για τον έλεγχο και τη ρύθµιση όλων
αυτών των σχέσεων και συγκροτήσαµε ήδη επιτροπή, που λει-
τουργεί, µε κοινωνικούς εταίρους. Και θα έχουµε πόρισµα γι’
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αυτό ακριβώς το θέµα, της αναθεώρησης αυτών των διατάξεων
και πιθανών των νοµοθετικών ρυθµίσεων που θα χρειαστούν,
µέσα στο ∆εκέµβριο.

Προχωράµε, λοιπόν, σ’ ένα κράτος που θα προστατεύει τον
αδύναµο κρίκο, την αγορά εργασίας, τους εργαζόµενους, µέσω
της άµεσης ενίσχυσης του ελεγκτικού µηχανισµού, του Σώµατος
Επιθεωρητών Εργασίας. Ένα κράτος, που να διασφαλίζει τα δι-
καιώµατα των πολιτών.

Λέµε όχι στη ζούγκλα και γι’ αυτό δεσµευτήκαµε για µία πολι-
τεία ευνοµίας. Για αυτά µας ψήφισε ο ελληνικός λαός, αυτά ξε-
κινήσαµε και κάνουµε πράξη.

Ευχαριστώ.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πριν δώσω το λόγο στη

Γενική Γραµµατέα της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκα Παπαρήγα, θα µου επιτρέψετε εκ
µέρους όλων των Βουλευτών να εκφράσω τα συλλυπητήρια για
την απώλεια της αγαπηµένης µητέρας του πρώην Πρωθυπουρ-
γού κ. Κώστα Καραµανλή.

Η κ. Παπαρήγα έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος): ∆εν
αµφισβητούµε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι και µε τη βοήθεια του
εκλογικού νόµου έχετε τη λαϊκή εντολή να κυβερνήσετε. Αυτό
δεν σηµαίνει ότι εµείς θα σιγήσουµε και πολύ περισσότερο δεν
σηµαίνει ότι ο ελληνικός λαός, οι εργαζόµενοι, οι νέοι και οι νέες
θα συµφιλιωθούν µε όλες τις πλευρές και τις πτυχές της πολιτι-
κής σας. Άλλωστε, αυτό αποδείχτηκε και στα µεγάλα συλλαλη-
τήρια που έγιναν από την πλευρά των εργαζοµένων µε τη µορφή
«STAGE», που, σηµειωτέον, η µεγάλη πλειοψηφία ήταν γυναίκες,
οι οποίες δεν θέλουν να δουλεύουν ούτε λιγότερες ώρες, ούτε
θέλουν µία ανασφαλή δουλειά µε ηµεροµηνία λήξης στις
31.12.2009. Επτακόσιες είκοσι χιλιάδες είναι αυτοί που δουλεύ-
ουν είτε µε τη µορφή «STAGE», γενικά προσωρινά απασχολού-
µενοι, µερική απασχόληση, ενοικιασµένοι και σε εργολάβους
µαύρης εργασίας.

∆εν πρόκειται για πρόβληµα που προέκυψε τώρα, που εσείς
λέτε ότι έχουµε κρίση –και έχουµε κρίση- και που έφθασε σε
οριακά επίπεδα η οικονοµία. Πρόκειται για µία επιλογή, για µορ-
φές απασχόλησης που υπάρχουν προ κρίσης σε όλη την Ευ-
ρώπη. Το ποσοστό µάλιστα απασχόλησης σε όλη την Ευρώπη
είναι πολύ παραπάνω απ’ ό,τι στην Ελλάδα. Ευτυχώς στην Ελ-
λάδα υπήρχαν αντιστάσεις στο ζήτηµα αυτό και δεν µπόρεσαν
να περάσουν πιο γενικευµένα, ευρύτερα και βαθύτερα αυτές οι
µορφές απασχόλησης και υπάρχει σαφής κατεύθυνση της Κοµι-
σιόν αυτές να γενικευτούν.

Το καινούργιο φρούτο που ήρθε την περίοδο της κρίσης είναι
να υποταχθούν στο θεσµό της µαθητείας µε έναν τρόπο που εξο-
βελίζει και αλλοιώνει, πραγµατικά, την έννοια της µαθητείας.

Θα εξηγήσω γιατί εµείς υποστηρίζουµε τη µονιµοποίηση των
ανθρώπων αυτών, είτε είναι στο δηµόσιο είτε είναι στον ιδιωτικό
τοµέα, χωρίς όρους και προϋποθέσεις και γιατί υποστηρίζουµε
την κατάργηση των νόµων που εσείς θεσπίσατε και στη συνέχεια
η Νέα ∆ηµοκρατία πάτησε και επαύξησε, αυτών των ευέλικτων
µορφών απασχόλησης πέρα από τη µόνιµη δουλειά. Γιατί είµα-
στε αντίθετοι σε αυτό που είπατε προ ολίγου, ότι «εµείς µε την
πολιτική µας δίνουµε ευκαιρία για δουλειά». Η δουλειά δεν είναι
ευκαιρία. Η δουλειά δεν είναι θέµα αξιοκρατίας. Βεβαίως, ο τε-
µπέλης δεν θα αναζητήσει δουλειά ή µε την πρώτη ευκαιρία θα
την εγκαταλείψει. ∆εν µιλάµε γι’ αυτό το ζήτηµα.

Η δουλειά είναι δικαίωµα. Είναι πάγια και διαρκής ανάγκη. Όχι
θα δουλέψεις, αν έχεις την ευκαιρία και αν υπάρχουν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες στο δηµόσιο ή τον ιδιωτικό τοµέα, αλλά πάγια
και διαρκής ανάγκη από τη στιγµή που ο άνθρωπος µπαίνει στην
παραγωγική ηλικία και που σήµερα µάλιστα το όριό της έχει µε-
τακινηθεί λόγω των σπουδών. Πρέπει να έχεις εξασφαλισµένη,
σταθερή δουλειά µε ελεύθερο χρόνο. Με αυτήν την έννοια, εµείς
υποστηρίζουµε το τριανταπεντάωρο, το πενθήµερο και το επτά-
ωρο. ∆εν είναι ευκαιρία και εν πάση περιπτώσει, το ότι η οικονο-
µία είναι σε οριακό σηµείο, δεν έχουν ευθύνη ούτε οι εφτακόσιες

πενήντα χιλιάδες προσωρινά εργαζόµενοι και µε όρια ζωής την
ακραία φτώχεια, δεν έχουν ευθύνη γενικότερα οι εργαζόµενοι
ανεξαρτήτως των εισοδηµάτων.

Το οριακό σηµείο της οικονοµίας, που εµείς το λέµε οικονο-
µική καπιταλιστική κρίση, που δεν υπάρχει µόνο στην Ελλάδα,
υπάρχει και αλλού, οφείλεται, ακριβώς, στις αντιθέσεις και αντι-
φάσεις που δηµιουργεί ένα σύστηµα που όλη η βάση, η δοµή του
και το εποικοδόµηµά του στηρίζεται στο κέρδος και που σήµερα
αυτό το σύστηµα δεν θα θεωρεί ότι βρίσκεται σε πορεία ορθο-
πόδησης, αν δεν πλατύνει και δεν βαθύνει αυτές τις µορφές της
εργασιακής απασχόλησης.

∆εν δεχόµαστε τον όρο «µαθητεία» έτσι όπως χρησιµοποιεί-
ται. Η µαθητεία υπάρχει για πολύ λίγα επίπεδα µόρφωσης ή, αν
θέλετε, και επιστηµονική µόρφωση και επαγγελµατική µόρφωση.

Το µεγαλύτερο µέρος της µαθητείας πρέπει να γίνεται µέσα
στην ίδια τη σχολή είτε είναι επαγγελµατική σχολή είτε είναι πα-
νεπιστήµιο. Εκεί που χρειάζεται να γίνει στην παραγωγή, γιατί
δεν µπορεί να υπάρχει παραγωγική διαδικασία µέσα στα πανε-
πιστήµια ή στην υγεία, η απασχόληση πρέπει να είναι πραγµα-
τική µαθητεία, λιγότερες ώρες. Και εφόσον υπάρχει ο θεσµός
της αµειβόµενης µαθητείας, στην περίπτωση αυτή πρέπει να
αµείβεται κανονικά ο νέος και η νέα, να έχει άδειες. Και σε τε-
λική ανάλυση πρέπει να καταργηθεί η δουλειά για τον φοιτητή,
τον σπουδαστή και το µαθητή, να είναι απερίσπαστος, να τελει-
ώνει στα πραγµατικά χρονικά όρια τις σπουδές, να υπάρχει απαί-
τηση για την απόδοση των σπουδών και να µη χρειάζεται να
δουλεύει. Και πρέπει να είναι κάποιος τρελός σαν φοιτητής και
σπουδαστής να µη νιώσει τη χαρά της φοιτητικής και της σπου-
δαστικής ζωής και να θέλει να δουλεύει.

Εµείς, λοιπόν, ζητάµε οι επτακόσιες είκοσι χιλιάδες που δίνο-
νται µε επίσηµα στοιχεία σαν διάφορες µορφές απασχόλησης να
θεωρηθούν µόνιµες. Και, βεβαίως, εµείς παλεύουµε για να κα-
ταργηθεί η ίδια η ανεργία. Η εργασία δεν είναι ευκαιρία. Είναι δι-
καίωµα.

Τέλος, απορρίπτουµε την άποψη που λέει ότι οι γυναίκες και οι
νέοι θέλουν µερική απασχόληση. ∆εν ζούµε την περίοδο πριν από
πενήντα και εξήντα χρόνια όπου µια γυναίκα θεωρούσε ντροπή
να δουλεύει. Όχι όλες οι γυναίκες, ένα µέρος των γυναικών δεν
είχαν και τα εφόδια να δουλέψουν και θεωρούνταν ντροπή να
δουλεύεις σαν παντρεµένη. Σήµερα όλες οι γυναίκες ανεξαρτή-
τως του επιπέδου µόρφωσης θέλουν δουλειά και µπορούν να τα
συνδυάσουν αν υπάρχει φροντίδα.

Τέλος, απορρίπτουµε τη λογική του ΑΣΕΠ. Εµείς από ότι κα-
ταλαβαίνουµε τελικά ευκαιρίες και δυνατότητες θα έχουν αυτοί
που έχουν µεταπτυχιακά και διδακτορικά από ορισµένα επίλεκτα
ευρωπαϊκά και αµερικάνικα πανεπιστήµια που φτιάχνουν τη σύγ-
χρονη οικονοµική και κοινωνική ελίτ. ∆ικαίωµα για δουλειά έχει
και αυτός που έχει το απολυτήριο λυκείου και αυτός που έχει τε-
λειώσει επαγγελµατική σχολή και αυτός που έχει τελειώσει το
πανεπιστήµιο χωρίς να έχει πάρει µεταπτυχιακό και διδακτορικό.
Άλλωστε, η οργάνωση της κοινωνίας και της οικονοµίας απαιτεί
υψηλό επίπεδο µόρφωσης για όλους αλλά δεν απαιτεί δέκα δι-
δακτορικά και πενήντα µεταπτυχιακά που είναι για το πλασάρι-
σµα της αγοράς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει για τη δευ-

τερολογία ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρία Παπαρήγα, δεν ζητάµε να σιγή-
σετε. Αντιθέτως, διεκδικούµε και απαιτούµε την άποψη όλων και
της Αντιπολίτευσης και τη σεβόµαστε. ∆εν ζητάµε (πόσο µάλλον)
τη συµφιλίωση, όπως την ονοµάσατε, το συµβιβασµό εγώ θα
έλεγα, ούτε του νέου, ούτε της γυναίκας, ούτε του άνεργου, µε
απαράδεκτες εργασιακές συνθήκες, µε την ανεργία. Αντιθέτως,
είµαστε εδώ για να προστατεύσουµε τον εργαζόµενο, να προ-
στατεύσουµε το νέο, να προστατεύσουµε τη γυναίκα, να προ-
στατεύσουµε το δικαίωµα της πλήρους απασχόλησης.

Σε ό,τι αφορά το θεσµό της µαθητείας ή των «STAGE», έχετε
πολύ δίκιο, ότι αυτά έχουν καταστρατηγηθεί ως έννοιες, αλλά
ως έννοιες δεν είναι αρνητικές, εκεί διαφωνώ µαζί σας. Το να
µπορεί ένας νέος µαθητής ή ένας νέος φοιτητής να δοκιµάσει
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τις δυνάµεις του, να αποκτήσει εµπειρία, να αποκτήσει στο κάτω-
κάτω και γνώση στο χώρο της δουλειάς, δεν είναι αρνητικό. Αντί-
θετα, είναι θετικό, τον προετοιµάζει, τον βοηθά, συνδέει τις
θεωρητικές γνώσεις του µε τις πρακτικές του ικανότητες. Είναι
και αυτό µέρος της εκπαίδευσης. Είναι µέρος της εκπαίδευσης
για τη ζωή του, όταν θα βγει στην κοινωνία, στην αγορά εργα-
σίας. Αρκεί όµως αυτές οι µορφές, πραγµατικά, να µην κατα-
στρατηγούνται και να χρησιµοποιούνται για άλλους στόχους,
ουσιαστικά δηλαδή να υποκρύπτουν πλήρη εργασία ή να υπο-
κρύπτουν εκµετάλλευση των νέων, µε αθέµιτο ανταγωνισµό απέ-
ναντι στους άλλους εργαζόµενους που εργάζονται κανονικά,
έχουν τις δουλειές τους και έχουν την απαίτηση να σέβεται ο ερ-
γοδότης τα δικαιώµατά τους. ∆ιότι χρησιµοποιούνται πάρα πολ-
λές φορές αυτές οι µορφές εργασίας για να υποσκάψουν
ουσιαστικά τα δικαιώµατα των υπολοίπων εργαζοµένων.

Τέλος, επειδή ακριβώς βρισκόµαστε σε µια κοινωνία και σε µια
οικονοµία που έχει κρίσεις και όχι µόνο κρίσεις αλλά σηµαντικές
αλλαγές, τεχνολογικές, οικονοµικές, ένα άλλο µοντέλο ανάπτυ-
ξης, θα υπάρχουν περίοδοι όπου θα έχουµε περισσότερους
ανέργους. ∆εν µπορούµε να µιλάµε για τη µονιµότητα όλων.
Αυτό δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο.

∆εν µπαίνουν σε καλούπια οι άνθρωποι, σπάνε τα τείχη, σπάνε
τα κουτάκια. Το θέµα είναι τι κάνει η πολιτεία; Η πολιτεία µπορεί
να τους αφήσει στο έλεος του Θεού της ασύδοτης αγοράς ερ-
γασίας, ή µπορεί να παρέµβει, να ρυθµίσει αυτές τις σχέσεις και
να προστατεύσει τον εργαζόµενο µέσα από διαδικασίες επανα-
κατάρτισης, επανεκπαίδευσης, προστασίας, ακόµα και κοινωνι-
κής εργασίας, για να εγγυηθεί τη δυνατότητα να έχει προοπτική
ο νέος, ο εργαζόµενος, η γυναίκα, η οικογένεια. Αυτό κάνουµε
εµείς. Αυτή είναι η δέσµευσή µας. Αυτό το σύστηµα της προ-
στασίας και της επανεκπαίδευσης των εργαζοµένων, είναι το σύ-
στηµα το οποίο εµείς φέρνουµε, µε διαφάνεια και
αποτελεσµατικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα συζητηθεί η τέ-

ταρτη µε αριθµό 33/3/6.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέ-
δρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου
Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις προθέσεις
της Κυβέρνησης για τις αµοιβές των διοικητικών στελεχών ορ-
γανισµών και εταιρειών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη έχει ως εξής:
«Στο σηµερινό περιβάλλον της οικονοµικής κρίσης που µας

παρουσιάζετε για την Ελλάδα, η διατήρηση διοικητικών στελε-
χών οργανισµών και εταιρειών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα
που είχαν οριστεί από την προηγούµενη κυβέρνηση µε υψηλό-
τατες αµοιβές αποτελεί πρόκληση για ολόκληρη την κοινωνία.

Επιπλέον, ειδική µνεία πρέπει να γίνει στο ότι οι εξωπραγµατι-
κές για τα ελληνικά δεδοµένα αµοιβές των ανωτέρω στελεχών
είναι το αποτέλεσµα των προβλέψεων του ν.3429/2005 που ψή-
φισε η προηγούµενη κυβέρνηση, καθώς σε αυτόν, προβλέπεται
ειδικά ότι οι δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµοί που είναι ει-
σηγµένοι σε οργανωµένη αγορά (Χρηµατιστήριο) και στους οποί-
ους το δηµόσιο εξακολουθεί να έχει οποιοδήποτε ποσοστό
συµµετοχής, «ευρίσκονται εκτός του -κατά τις ισχύουσες κάθε
φορά διατάξεις- ευρύτερου δηµόσιου τοµέα».

Ερωτάσθε:
1. Θεωρείτε σκόπιµο να λάβετε µέτρα για το γενικότερο πε-

ριορισµό, και είναι δυνατόν την εξάλειψη, του φαινοµένου των
«golden boys» και «golden girls» από τις διοικήσεις των οργανι-
σµών και εταιρειών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα;

2. Σκοπεύετε να προβείτε σε νέα νοµοθετική ρύθµιση που να
θεσπίζει ανώτατα όρια στις αµοιβές των διοικητικών στελεχών
οργανισµών και εταιρειών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
ακόµα και εκείνων που είναι εισηγµένοι στο Χρηµατιστήριο;».

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και εδώ
µιλάµε για την καταστρατήγηση κάθε έννοιας δικαίου. Οι αµοι-
βές, οι αποζηµιώσεις που ενέκρινε η προηγούµενη κυβέρνηση
στις συµβάσεις των εν λόγω στελεχών, ήταν και είναι πραγµα-
τική πρόκληση.

Ξεκαθαρίζω: αυτό εµείς θα το αλλάξουµε. Και θα το αλλά-
ξουµε πολύ σύντοµα. ∆εν είναι µόνο το σηµερινό περιβάλλον της
οικονοµικής κρίσης, που καθιστά πρόκληση το φαινόµενο των
«golden boys» στις διοικήσεις του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.
∆εν είναι µόνο το τεράστιο δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας,
ανεξάρτητα από τις συνθήκες στην οικονοµία. Οι πρακτικές
αυτές, οι αµοιβές αυτές που βλέπουµε τα τελευταία χρόνια, απο-
τελούν αναιτιολόγητη σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος και σο-
βαρή προσβολή για τον κοινό νου, το κοινό αίσθηµα. Είναι µία
ακόµα αφορµή για να κάνουµε τους πολίτες να αισθάνονται ότι
το πολιτικό µας σύστηµα είναι αναξιόπιστο. Και είναι ακόµα σο-
βαρότερη η πρόκληση αν αναλογιστεί κανείς ότι αυτές οι υπέ-
ρογκες αµοιβές, µε το αποτέλεσµα που είχαν, δηλαδή τα
ελλείµµατα που έφεραν τα εν λόγω στελέχη στις περισσότερες
από τις επιχειρήσεις του δηµοσίου τοµέα, δεν βελτίωσαν καν την
απόδοση αυτών των στελεχών.

Επιχειρείται βέβαια να δικαιολογηθεί –και αναφέρεστε σε
αυτό, κύριε Καρατζαφέρη- αυτή η τροπή µε την επίκληση δήθεν
της αγοράς. Ότι δηλαδή πρέπει να προσαρµοστεί το δηµόσιο
στις αµοιβές της αγοράς. Προφανώς, δεν µιλάµε γι’ αυτούς, δεν
µιλάµε δηλαδή για τις λίγες περιπτώσεις εταιρειών που κινούνται
στο χώρο του ελληνικού και διεθνούς ανταγωνισµού. Αλλά και
εκεί περιµένουµε τη διάθεση προσφοράς, το παράδειγµα για το
γενικότερο καλό. Και βέβαια, µην ξεχνιόµαστε, στο παγκόσµιο
πρόβληµα των αµοιβών των διοικητικών στελεχών, ειδικά στο
χρηµατοπιστωτικό τοµέα, τα αποτελέσµατα τα είδαµε.

Η διεθνής χρηµατοπιστωτική κατάρρευση έδειξε την αντί-
φαση, από τη µια µεριά των αστρονοµικών αµοιβών και, από την
άλλη, των ζηµιών των αποφάσεων αυτών των ανθρώπων, για την
κοινωνία, τους µικροϊδιοκτήτες, τους εργαζόµενους και τους µι-
κροµεσαίους επιχειρηµατίες.

Έτσι, λοιπόν, κύριε Καρατζαφέρη, στο ερώτηµά σας, απαντώ
όχι απλώς ότι το θεωρώ σκόπιµο, είµαι απολύτως αποφασισµέ-
νος κι εγώ και ολόκληρη η Κυβέρνηση, όχι απλώς να περιορί-
σουµε, αλλά να σταµατήσουµε αυτά τα φαινόµενα. Ως
Κυβέρνηση, δεν πρόκειται να συναινέσουµε σ’ αυτή την κατα-
σπατάληση του δηµοσίου χρήµατος. Θα αναλάβουµε κάθε θε-
σµική και νοµοθετική πρωτοβουλία εκεί όπου χρειάζεται, ώστε
να αποτρέψουµε την επανάληψη αυτού του φαινοµένου στο µέλ-
λον.

Όµως, πρέπει να τονίσω ότι για πολλές από τις µη εισηγµένες
στο Χρηµατιστήριο επιχειρήσεις και οργανισµούς του δηµοσίου
τοµέα, υπάρχουν ήδη όρια αµοιβών στις διοικήσεις, βάσει του
ν.2703/1999. Η προηγούµενη κυβέρνηση όµως επέλεξε την κα-
ταχρηστική εφαρµογή των διατάξεων που προβλέπουν το ύψος
των αποζηµιώσεων, που ορίζονται από τη διυπουργική επιτροπή
∆ΕΚΟ και φυσικά της δύναµης -που αξιοποίησε η ίδια- της εκτε-
λεστικής εξουσίας, να επιβάλλει εξαιρέσεις στην εφαρµογή του
νόµου µε κοινές υπουργικές αποφάσεις. Αυτά τελειώνουν.

Θα φανεί και στις νέες συµβάσεις που θα υπογραφούν, µε το
σταδιακό διορισµό των νέων διοικήσεων σε επιχειρήσεις και ορ-
γανισµούς του δηµοσίου. Οι αµοιβές των στελεχών των επιχει-
ρήσεων και οργανισµών του δηµοσίου και του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, και όχι µόνο µε τη στενή εφαρµογή των όρων
αυτών, για να συµπεριλαµβάνονται και περιπτώσεις όπως της
ΕΡΤ, από εδώ και στο εξής, θα ορίζονται µε συγκεκριµένες
αρχές. Τις αρχές που αποτελούν το θεµέλιο για ολόκληρο το κυ-
βερνητικό µας έργο:

Πρώτον, διαφάνεια. Οι πολίτες θα γνωρίζουν ποια είναι η συ-
νολική αµοιβή ενός στελέχους και πώς αιτιολογείται. Λογοδοσία.
Οι πολίτες θα γνωρίζουν το αποτέλεσµα του έργου των διοική-
σεων και των στελεχών και τους λόγους που νοµιµοποιούν την
αµοιβή που τους δίνεται. ∆ικαιοσύνη. Τα στελέχη πρέπει να αµεί-
βονται δίκαια, ανάλογα µε τις απαιτήσεις των θέσεων που κατέ-
χουν, ώστε να επιτελούν σωστά το έργο τους, αλλά που δεν
προκαλούν.

Όπως κάθε άλλη απόφαση Υπουργού, έτσι και οι αποφάσεις
που λαµβάνονται για τις αµοιβές αυτών των στελεχών, θα αναρ-
τώνται στο διαδίκτυο. Θα γνωρίζουν οι πολίτες τι και σε ποιους
πληρώνουν. Οι Υπουργοί οφείλουν να αιτιολογούν κάθε τους
απόφαση.
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Για τις εταιρίες που είναι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο υπάρ-
χουν βεβαίως συγκεκριµένοι κανόνες διαφάνειας και λογοδο-
σίας, που επιβάλλονται από τις αρχές και τους κανόνες της
εταιρικής διακυβέρνησης. Όµως και εκεί το δηµόσιο, όπου είναι
µεγάλος µέτοχος, που σηµαίνει ότι έχει σηµαντικό λόγο στη
λήψη αποφάσεων, µπορεί να παρεµβαίνει στο ύψος των αµοιβών
των στελεχών.

Οι κανόνες διαφάνειας που θα διέπουν από εδώ και στο εξής
το σύνολο των αποφάσεων της Κυβέρνησης θα εφαρµόζονται
και εκεί. Γιατί σε αυτές τις επιχειρήσεις, τα στελέχη της Κυβέρ-
νησης, αλλά και οι διοικήσεις οργανισµών του δηµοσίου τοµέα,
όπως τα ασφαλιστικά ταµεία, επιτελούν το ρόλο εκπροσώπου
του δηµοσίου, ως µετόχου. ∆ιαχειρίζονται δηµόσια περιουσία,
εξυπηρετούν δηµόσιο συµφέρον. Γι’ αυτό, για εµάς, τα ψέµατα
τελείωσαν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα τρεις µαθητές και
µαθήτριες και πέντε συνοδοί-καθηγητές από το 30ο Γυµνάσιο
Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ερωτών Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, σας άκουσα µε ιδι-
αίτερη προσοχή και πράγµατι θα είναι µεγάλη επιτυχία αν αυτά
που προτίθεστε να κάνετε, τα πραγµατοποιήσετε.

Θα ήταν µια πρώτης τάξεως ευκαιρία, τη διαφάνεια την οποία
ευαγγελίζεστε και διαρκώς ακούω, να τη δούµε τώρα. Αύριο το
πρωί δώστε εντολή στο διαδίκτυο να καταγραφούν οι αµοιβές
κάποιων φορέων του ευρύτερου δηµοσίου τοµέα, δηλαδή να
δούµε πόσα ενθυλακώνει ο κ. Αράπογλου, ο διοικητής της Εθνι-
κής Τράπεζας της Ελλάδας. Αύριο το πρωί να το µάθει ο ελληνι-
κός λαός. Μιλάµε για 1.000.000 το χρόνο! Ένα εκατοµµύριο το
χρόνο, δηλαδή όσο παίρνουν διακόσια παιδιά των «STAGE»! Όσα
παίρνουν διακόσια παιδιά παίρνει ένας άνθρωπος! ∆ηλαδή όσα
παίρνει ένα ολόκληρο χωριό παίρνει ένας άνθρωπος! Ένα εκα-
τοµµύριο! Να µάθει ο ελληνικός λαός τι συµβαίνει, ποιοι τα παίρ-
νουν. Πέντε στελέχη της «Εθνικής Ασφαλιστικής» παίρνουν πάνω
από 1.000.000! Πέντε στελέχη!

Αυτά, λοιπόν, πρέπει να τα µάθει ο ελληνικός λαός και πρέπει
να καταργήσουµε αυτό το εξωφρενικό που συµβαίνει και το
οποίο, εν πάση περιπτώσει, σ’ έναν βαθµό οδήγησε σ’ αυτή την
καχεξία που έκοψε το χαµόγελο του πάντα χαµογελαστού
Υπουργού Οικονοµικών. Του το έκοψε. Πήγε εκεί ο Αλµούνια και
του έκοψε το χαµόγελο. Και δεν έκοψε µόνο το χαµόγελο του
κυρίου Υπουργού. Έκοψε όλης της Ελλάδος το χαµόγελο. Γιατί
πτωχεύουµε. Αυτή είναι η αλήθεια. Εµείς πτωχεύουµε και έχουµε
µία σειρά ανθρώπων που παίρνουν 1.000.000 το χρόνο. Το επέ-
τρεψε η άλλη κυβέρνηση. Ένα εκατοµµύριο! Τεράστια ποσά!

Είναι δυνατόν σήµερα που µιλάµε, σ’ αυτή την κατάσταση την
οικονοµική, την τραγική, να υπάρχει επεισόδιο στην κρατική τη-
λεόραση του «πολύ» κ. Παναγόπουλου που να κοστίζει 65.000
ευρώ; Και µακάρι να βρείτε το θάρρος να κάνουµε µία εξετα-
στική των πραγµάτων επιτροπή για την ΕΡΤ, για να δείτε δυσω-
δία. Θα χρειαστούν πενταξονικά, κύριε Πρωθυπουργέ, για να
βγάλουµε τη βρώµα και τα λύµατα από την ΕΡΤ. Εξήντα πέντε χι-
λιάδες ευρώ, όσο κοστίζει µία εργατική κατοικία, 65.000 ευρώ
κοστίζει το επεισόδιο του «Στην υγειά µας» που κάνει ένας συ-
µπαθής ηθοποιός. Εξήντα πέντε χιλιάδες! Και η ΕΡΤ, η κρατική
ΕΡΤ, η οποία παίρνει εκατοµµύρια ευρώ από κάθε σπίτι που ηλε-
κτροδοτείται -αυτό το χαράτσι που πληρώνουµε στην ΕΡΤ- δεν
µπορεί να κάνει µόνη της µία παραγωγή, µία εκποµπή µουσική,
να µαζέψει πέντε καλλιτέχνες, που πάνε και δωρεάν –το ξέρω
πολύ καλά το επάγγελµα- για την προσωπική τους προβολή. Εξή-
ντα πέντε χιλιάδες! Είκοσι χιλιάδες ευρώ για την παρουσίαση!

Είκοσι χιλιάδες! Ο Βουλευτής παίρνει 270 ευρώ για να έρθει στην
Επιτροπή, για τις τρεις ώρες που κάθεται, και κάποιος για να πα-
ρουσιάσει µία εκποµπή παίρνει 20.000 ευρώ. Είκοσι χιλιάδες!
Αυτά όλα τα golden boys, λοιπόν, πρέπει να τα καταργήσουµε.
Αυτή η πρόκληση δεν πρέπει να επιτρέψουµε να συνεχιστεί, να
είναι στη ζωή µας.

ΟΠΑΠ: Ο «πολύς» κ. Χατζηεµµανουήλ: 700.000 ευρώ! Η γραµ-
µατεύς του κ. Χατζηεµµανουήλ: 5.000 ευρώ! Τι προσόντα έχει
για να παίρνει 5.000 ευρώ; Πέντε χιλιάδες ευρώ; Είναι δυνατόν;
∆εν είναι πρόκληση, όταν έρχονται και παρακαλάνε στα πολιτικά
γραφεία κορίτσια µε µεταπτυχιακά να τους βρουν µια δουλειά
για 700 ευρώ σε µια επιχείρηση; Πέντε χιλιάδες ευρώ! Πρό-
κληση!

Ο κ. Βουρλούµης, ο κ. Αθανασόπουλος: Μιλάµε για ποσά της
τάξεως των 700.000 και 800.000 ευρώ.

Κύριε Πρωθυπουργέ, εµείς έχουµε συγκεκριµένη πρόταση
από τον ΛΑΟΣ. Καµία αµοιβή κανενός που εργάζεται στο δηµό-
σιο τοµέα δεν µπορεί να είναι µεγαλύτερη από του Προέδρου
της ∆ηµοκρατίας. Καµµία αµοιβή! Αυτή είναι η κορυφή. Για δε
τα bonus συγκεκριµένα πράγµατα, κύριε Πρωθυπουργέ. Μπορεί
οι τράπεζες να αυθαιρετούν. Φορολογήστε µε 90% τα bonus. Το
µισθό µισθό. Bonus: 90%, κύριε Πρωθυπουργέ. Και χαίροµαι που
συµφωνείτε. Επιτέλους, σ’ αυτόν το τόπο να βάλουµε µία τάξη!
∆εν µπορεί, λοιπόν, από τη µία πλευρά να έχουµε τους πληβείους
και από την άλλη µεριά να έχουµε τους πατρικίους. ∆εν µπορεί
να έχουµε αυτή την ταξική διαφορά, γιατί αυτή η ταξική διαφορά
θα φέρει αύριο το πρωί τεράστια δεινά εις τον τόπο.

Και κλείνω, κύριε Πρωθυπουργέ, µ’ ένα θέµα που θα σας δυ-
σαρεστήσει. Είδα αυτά τα βιογραφικά, χιλιάδες βιογραφικά για
τις θέσεις των Γενικών Γραµµατέων. Έπρεπε να στείλει η µισή
Ελλάδα βιογραφικά για να βάλετε την κ. ∆ραγώνα στο Υπουρ-
γείο Παιδείας ή να βάλετε την κ. Καλτσά; Είναι δυνατόν; Μην
εµπαίζετε τον ελληνικό λαό, µη δηµιουργείτε ψεύτικες ελπίδες.
Έστειλαν τριάντα χιλιάδες άνθρωποι βιογραφικά, για να βάλετε
αυτούς τους οποίους γνωρίζετε. Τη µία την είχατε βάλει υποψή-
φια για το ευρωψηφοδέλτιο. Την άλλη την είχατε Βουλευτή Επι-
κρατείας. Για να βρείτε αυτούς τους ανθρώπους χρειάζονταν
τριάντα χιλιάδες βιογραφικά;

Και εν πάση περιπτώσει, επειδή µιλάτε για διαφάνεια κι επειδή,
κύριε Πρωθυπουργέ, δεν νοµίζω ότι πρέπει εσείς να αλλάξετε
τους «κουµπάρους» της προηγούµενης κυβέρνησης µε άλλου
βαθµού συγγενείας, θα σας πω ότι λίγες ηµέρες πριν από τις
εκλογές –σας το είχα πει και στην αναµέτρηση- η κ. Καλτσά είχε
καλέσει εις το σπίτι της άµεσο συγγενικό σας πρόσωπο και συ-
γκεκριµένη εταιρία που λαµβάνει έργα του ∆ηµοσίου κι είχε αρ-
χίσει η διανοµή των ιµατίων.

Προσέξτε, λοιπόν, µήπως µες στην ανάγκη, από την αρχή της
δικής σας πορείας, να αποκαλύπτουµε πράγµατα που θα είναι
δυσάρεστα. «Καλύτερα γαϊδουρόδενε, παρά γαϊδουρογύρευε».

Τελειώνοντας, θα ήθελα να εκφράσω τα θερµά µου συλλυπη-
τήρια στον πρώην Πρωθυπουργό για την απώλεια της µητρός
του.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): ∆εν θέλουµε να σας βάλουµε σε καµία
δυσάρεστη κατάσταση ή θέση, κύριε Καρατζαφέρη. Αντιθέτως,
είµαστε εµείς οι οποίοι σήµερα ανοίγουµε το δρόµο της διαφά-
νειας για οποιοδήποτε ζήτηµα. ∆εν υπάρχει για εµάς θέµα, το
οποίο θέλουµε να κρύψουµε ή να συγκαλύψουµε. Να τελειώσουν
αυτά. Και να τελειώσουν και τα υπονοούµενα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κατά τα άλλα, συµφωνώ µαζί σας. ∆εν συµφωνώ πάντα κύριε

Καρατζαφέρη, αλλά συµφωνώ µαζί σας στο µεγαλύτερο µέρος
αυτών που είπατε. Πράγµατι, έχουµε απαράδεκτες καταστάσεις
στο δηµόσιο, αδιαφάνειας από µισθούς, από προµήθειες, από
σχέσεις διαφηµιστικών εταιρειών µε το κράτος και, βεβαίως και
µε τον Τύπο, αδιαφανείς σχέσεις, που επηρεάζουν και την πολι-
τική και την ανεξαρτησία του Τύπου.
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Έχουµε απαράδεκτες πρακτικές, που θα αλλάξουν τώρα µε
το διαδίκτυο. Σας λέω ότι στο Υπουργείο Οικονοµικών 35.000
ευρώ κοστίζουν οι εφηµερίδες που αγοράζονται για να διαβά-
ζουν οι υπάλληλοι. Και βεβαίως, πολύ σωστά είπατε, να αναρτή-
σουµε στο διαδίκτυο όλες τις αποφάσεις, αλλά για να δείτε τι
κράτος έχουµε, γιατί είµαστε απέναντι σ’ αυτό το κράτος. Θέ-
λουµε ένα σωστό κράτος που υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον.
Το να καταγράψουµε όλους τους φορείς που έχει το ελληνικό
κράτος, το να καταγράψουµε όλες τις επιτροπές που έχουν δη-
µιουργηθεί, το να καταγράψουµε όλους τους µισθούς που δίνο-
νται στις διάφορες διοικήσεις, το να καταγράψουµε όλους τους
υπαλλήλους, είναι και αυτό από µόνο του ένα τεράστιο έργο.
∆ιότι δεν υπάρχει καταγραφή.

∆εν υπάρχει πουθενά καταγραφή αυτών των πραγµάτων. Σκε-
φτείτε το. ∆εν ξέρουµε ως κράτος πόσους υπαλλήλους έχουµε.
∆εν ξέρουµε ως κράτος ποιοι είναι οι οργανισµοί. ∆εν τους
έχουµε καταγράψει. Και αυτό το έργο, το κάνουµε σήµερα.

Είναι απλώς ένα δείγµα της αδιαφάνειας και της σπατάλης των
χρηµάτων του ελληνικού λαού. Εµείς λέµε επιτέλους να φτιαχτεί
ένα κράτος που σέβεται αυτά τα χρήµατα του ελληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και γι’ αυτό, µε ανοικτές διαδικασίες, όχι µόνο στελεχώνουµε

τις Γενικές Γραµµατείες, που πολλοί µας είπαν ότι είναι και υπερ-
βολή, αλλά θέλαµε να δώσουµε από εκεί το παράδειγµα. ∆εν
αποκλείουµε κανέναν. Ούτε πρώην Βουλευτή, αλλά ούτε κι εκεί-
νους που δεν ξέρουµε καθόλου. Και είναι πολλοί που δεν τους
γνωρίζαµε, δεν τους γνώριζε κανένας, πριν οι ίδιοι υποβάλλουν
την αίτησή τους. Αξιολογούµε, σύµφωνα µε τις δυνατότητές
τους. Και αυτό θα κάνουµε µέχρι και στο τελευταίο νοσοκοµείο
στη χώρα µας, τον τελευταίο οργανισµό που υπάρχει σε κάθε
περιφέρεια.

Με αυτές τις δεσµεύσεις θα προχωρήσουµε.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η επόµενη επίκαιρη

ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό είναι η πέµπτη µε αριθµό
49/5/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Αλέξη Τσίπρα, σχετικά µε τη µεταρρύθµιση και τη
χρηµατοδότηση του ασφαλιστικού συστήµατος κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα έχει ως εξής:
«Η κρίση στον τοµέα της εργασίας, οι εκρηκτικές διαστάσεις

της εισφοροδιαφυγής, η αδήλωτη και ανασφάλιστη εργασία
καθώς και οι πολιτικές των κυβερνήσεων τα τελευταία χρόνια
έχουν οδηγήσει το ασφαλιστικό σύστηµα σε οριακή κατάσταση.

Οι πιέσεις που δέχεται η χώρα µας από την Ευρωπαϊκή Ένωση
θα αποτελέσουν την αφορµή, ώστε γι’ άλλη µια φορά η Ελληνική
Κυβέρνηση να διαπραγµατευθεί µε τα κοινοτικά όργανα τη διάρ-
κεια του προγράµµατος δηµοσιονοµικής προσαρµογής.

Έτσι, υπάρχει ο κίνδυνος να δοθούν ως αντάλλαγµα µεταρ-
ρυθµίσεις στο ασφαλιστικό σύστηµα, που θα επιδεινώσουν τα οι-
κονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα των εργαζοµένων.

Επειδή στο όνοµα της επιτήρησης και της «βιωσιµότητας» των
ασφαλιστικών ταµείων, µέσα σε συνθήκες οικονοµικής ύφεσης,
οι εργαζόµενοι θα είναι πάλι τα θύµατα µιας αντιασφαλιστικής
µεταρρύθµισης, ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:

Περιλαµβάνεται στα σχέδια και τις προτάσεις της Κυβέρνησης
η κατάργηση των ν. 1902/1990, 2084/1992, 3029/2002 και
3655/2008;

Με δεδοµένο το µέγεθος της εισφοροδιαφυγής, της αδήλωτης
εργασίας και των χρεών των επιχειρήσεων και του κράτους προς
τα ασφαλιστικά ταµεία, πώς προτίθεται να στηρίξει τη χρηµατο-
δότηση του ασφαλιστικού συστήµατος;»

Ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Σας ευχαριστώ κύριε Τσίπρα για την
ερώτηση. Γιατί είναι αλήθεια ότι, µέσα στη γενικευµένη οικονο-
µική, κοινωνική και θεσµική κρίση, το πρόβληµα του ασφαλιστι-
κού µας συστήµατος ξεχωρίζει. Ξεχωρίζει ανάµεσα σε πολλά
άλλα προβλήµατα, που η Κυβέρνησή µας εκλέχθηκε για να αντι-
µετωπίσει.

Όπως έχω τονίσει στο παρελθόν, το ασφαλιστικό είναι εθνικό
ζήτηµα. ∆εν αφορά απλώς αριθµούς, στατιστικά στοιχεία. Αφορά
την ποιότητα ζωής των εργαζοµένων και των οικογενειών τους.
Αφορά τη ζωή και την αξιοπρέπεια του συνταξιούχου. Αφορά και
εδώ την έννοια του δικαίου. Αφορά τις επόµενες γενιές. Γενιές
Ελλήνων, που πρέπει να δούµε µε ποιους όρους εντάσσονται
στην αγορά εργασίας, ώστε να αποτρέψουµε το σηµερινό κίν-
δυνο να ζήσουν χειρότερα από εµάς, από τη δική µας γενιά.
Οφείλουµε να εξασφαλίσουµε και θα το εξασφαλίσουµε, την αλ-
ληλεγγύη µεταξύ των γενεών.

Είναι προφανές ότι το πρόβληµα επείγει. Και δεν επείγει απλά
επειδή µας το λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Εγώ µπορώ να συµφω-
νήσω σε πολλά και µε εσάς κύριε Τσίπρα, για την κριτική απένα-
ντι στη σηµερινή Ευρωπαϊκή Ένωση. Όµως, η αλήθεια είναι ότι
αντικειµενικά, σήµερα, οι ασφαλιστικοί µας φορείς είναι στα πρό-
θυρα χρεοκοπίας. Και γιατί η οικονοµική κατάσταση της χώρας
είναι οικτρή και γιατί η λέξη «ζούγκλα» είναι ίσως λίγη για να χα-
ρακτηρίσει την αγορά εργασίας και γιατί η εισφοροδιαφυγή τα
τελευταία χρόνια ξεπέρασε κάθε προηγούµενο. Γι’ αυτό, είναι
δέσµευσή µας να αγωνιστούµε για τη σωτηρία του ασφαλιστι-
κού µας συστήµατος, που σήµερα βρίσκεται πράγµατι σε κατά-
σταση έκτακτης ανάγκης. Για να φτιάξουµε ένα σύστηµα
βιώσιµο, δίκαιο και µακράς πνοής.

Με δύο λέξεις, να περιγράψω την πολιτική µας πρόταση για
το ασφαλιστικό. Ο σηµερινός νόµος, το σηµερινό καθεστώς θα
αλλάξει. Έχουµε ήδη θέσει ορισµένες βασικές προτεραιότητες,
που αποτελούν προϋπόθεση για να κάνουµε το επόµενο βήµα,
που είναι η αναθεώρηση και η αλλαγή του ασφαλιστικού µας συ-
στήµατος. Και τις ανακοινώσαµε µε σαφήνεια στις προγραµµα-
τικές µας δηλώσεις. Προτεραιότητες, όπως είναι η εγγύηση των
συντάξεων, δεν υπάρχει φόβος να µην πάρει ο συνταξιούχος τη
σύνταξή του. Ο χρόνος απονοµής των συντάξεων. Η θεραπεία
αδικιών, όπως αυτή που αφορά τους έχοντες διαδοχική ασφά-
λιση. Η διεύρυνση των κριτηρίων του ΕΚΑΣ, όπως και η αύξηση
της βασικής σύνταξης του αγρότη, της αγρότισσας, του ανα-
σφάλιστου, ώστε να φθάσουµε στα 550 ευρώ για το µεµονωµένο
συνταξιούχο και στα 950 ευρώ για το ζευγάρι, έως το τέλος της
τετραετίας. Μηχανογράφηση των ταµείων, όχι απλώς για να είναι
πιο λειτουργικά τα ταµεία, αλλά διότι υπάρχει τροµερή διαφθορά
και σπατάλη και εδώ. Εκσυγχρονισµός της λίστας φαρµάκων και
της διαδικασίας χορήγησης αναπηρικών συντάξεων.

Σε ό,τι αφορά το νόµο Πετραλιά, θα πω ένα πράγµα. Είχαµε
ασκήσει έντονη κριτική, όταν το 2008 κάναµε συζήτηση σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα. ∆υστυχώς, για τη χώρα δικαιωθήκαµε σε αυτή
µας την κριτική. Γι’ αυτό και ισχύουν όλα όσα έχουµε καταγγεί-
λει για το νόµο αυτό στο παρελθόν. Γι’ αυτό µιλάµε για αλλαγή
όλου του καθεστώτος του ασφαλιστικού µας συστήµατος.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα είναι βέβαιο. Το ζή-
τηµα του ασφαλιστικού συστήµατος είναι πολύ σοβαρό για να
το αντιµετωπίσουµε πρόχειρα, µε µπαλώµατα, µε αποσπασµατι-
κές λύσεις. Είναι πολύ σοβαρό για να το αντιµετωπίζουµε και έξω
από ολόκληρο το πλέγµα των προβληµάτων που υπάρχουν στην
κοινωνία µας, στην αγορά µέσα στην οποία γεννήθηκε το ασφα-
λιστικό σύστηµα. ∆εν µπορούµε να σχεδιάσουµε το ασφαλιστικό,
αγνοώντας βασικές παραµέτρους της αγοράς, της αγοράς ερ-
γασίας, της οικονοµίας, του ανταγωνισµού, της ίδιας της λει-
τουργίας των επιχειρήσεων. Γι’ αυτό και ξεκινήσαµε το διάλογο
µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς.

Γι’ αυτό και ανοίγουµε τον διάλογο µε τους κοινωνικούς εταί-
ρους για όλες τις µεγάλες αλλαγές που προτιθέµεθα να κά-
νουµε. Και θα συνεχιστεί αυτός ο διάλογος όσο χρειαστεί, ώστε
οι πολιτικές που θα εφαρµόσουµε να είναι επιτέλους βιώσιµες,
αλλά και να µην αφήνουν κανέναν Έλληνα χωρίς τα δικαιώµατά
του, αδικηµένο ή περιθωριοποιηµένο.

Γνωρίζουµε ότι είναι δύσκολο το εγχείρηµα. Γνωρίζουµε όµως
ότι υπάρχουν και λύσεις. Γνωρίζουµε επίσης ότι εάν δουλέψουµε
µαζί, θα τις βρούµε και θα τις συµφωνήσουµε.

Καλούµε, λοιπόν και την Αντιπολίτευση, να ξεπεράσει τη λο-
γική της ισοπέδωσης. Μπορούµε να σφυρηλατήσουµε µαζί τις
κοινωνικές συµφωνίες που χρειάζονται. Μη µένετε στο παρελ-
θόν της εύκολης, από τα έξω κριτικής. ∆ίνουµε χώρο για ουσια-
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στική συµµετοχή στη συνδιαµόρφωση αυτών των πολιτικών.
Ελάτε, διότι εκείνους που θέλουν να συµµετάσχουν στο διάλογο
παραγωγικά και µε προτάσεις, θα τους ακούσουµε και θα προ-
χωρήσουµε µαζί.

Και ο ΣΥΡΙΖΑ, µια και εσείς καταθέσατε τη συγκεκριµένη ερώ-
τηση, είναι µία από τις πολιτικές δυνάµεις της χώρας, που περι-
µένουµε ειλικρινά να ανταποκριθεί σ’ αυτό το κάλεσµα της
Κυβέρνησης. Γνωρίζω καλά ότι, εάν το θελήσετε, µπορείτε και
µε το παραπάνω, ειδικά εσείς, να συνεισφέρετε πολλά σε έναν
προοδευτικό διάλογο, που θα έχει στόχο την προστασία των δι-
καιωµάτων των πολιτών και ένα βιώσιµο ασφαλιστικό, αλλά, βε-
βαίως και σε πολλούς άλλους τοµείς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Αλέξης Τσί-
πρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, ο ελληνικός λαός πολύ πρόσφατα, πριν
από λίγες µόλις µέρες, καταψήφισε την κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας και της έδωσε το ιστορικά χαµηλότερο ποσοστό της
µετά την Μεταπολίτευση, ακριβώς διότι θέλησε µ’ αυτό τον
τρόπο να καταδικάσει την πιο επιθετική και νεοφιλελεύθερη πο-
λιτική που εξαγγέλθηκε και εφαρµόστηκε ποτέ στη χώρα.

Και σε αυτή την εκλογική αναµέτρηση σας έφερε στην εξου-
σία, όχι προφανώς για να συνεχίσετε αυτή την πολιτική, αλλά για
να την ανατρέψετε, όπως δεσµευθήκατε προεκλογικά, αν και
χωρίς να συγκεκριµενοποιείτε το πώς θα το κάνετε. Όµως, γι’
αυτό σας έφερε στην εξουσία.

Κάθε µέρα, όµως, που περνάει σαν να ζούµε το µαρτύριο της
σταγόνας. Κοµµάτι-κοµµάτι, λίγο-λίγο και υπό το πρόσχηµα των
πιέσεων που δέχεστε -και όντως, δέχεστε από τις Βρυξέλλες-
αποκαλύπτεται ότι δεν εννοείτε να ανατρέψετε την πολιτική της
∆εξιάς, αλλά να την συνεχίσετε. Η διαφορά είναι ότι ο κ. Καρα-
µανλής αυτή την πολιτική προεκλογικά την επικροτούσε, την εκ-
θείαζε και τη διαφήµιζε στον ελληνικό λαό ως µια πολιτική που
µπορεί να δώσει λύσεις και γι’ αυτό καταποντίστηκε, ενώ εσείς
σκοπεύετε να την ακολουθήσετε συρόµενος -και τι ειρωνεία της
τύχης!- από ποιόν; Μεταξύ άλλων και από το σύντροφό σας στην
Σοσιαλιστική ∆ιεθνή, το σοσιαλιστή κ. Αλµούνια.

Ο ελληνικός λαός, κύριε Πρωθυπουργέ και κύριοι συνάδελφοι,
έχει µία σοφή ρήση για κάθε κατάσταση. Και την κατάσταση που
βιώνουµε σήµερα θα µπορούσε να την χαρακτηρίσει µε τη ρήση
«τραβάτε µε και ας κλαίω». ∆ιότι καµµία Κοµισιόν, κανένας κ. Αλ-
µούνια, κανένας κ. Τρισέ, κανένας κ. Γιούνγκερ δε µπορεί, χωρίς
τη δική σας βούληση, να επιβάλει όρια συνταξιοδότησης, να επι-
βάλει όρια εισφορών, να επιβάλει τον τρόπο και την κατεύθυνση
αναµόρφωσης του ασφαλιστικού συστήµατος προς όφελος,
λέει, της δηµοσιονοµικής σταθερότητας.

Από πού και ως που παίρνει αυτό το δικαίωµα ο κ. Αλµούνια να
καθορίζει τι θα κάνουµε µε το ασφαλιστικό µας σύστηµα; Οι συν-
θήκες, βεβαίως, του επιβάλλουν να επέµβει και να ζητήσει µέτρα
για το έλλειµµα. ∆εν έχει, όµως, κανένα απολύτως δικαίωµα να
µας υποδείξει τι θα κάνουµε µε το ασφαλιστικό µας σύστηµα,
γιατί πολύ καλά γνωρίζετε τις ιδρυτικές Συνθήκες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, άρθρο 48-51 της Συνθήκης της Ρώµης, που λέει
ρητά πως ισχύει η αρχή της επικουρικότητας και αρµοδιότητα
για τα ασφαλιστικά συστήµατα έχουν τα κράτη-µέλη και οι κυ-
βερνήσεις τους.

Με ποιο δικαίωµα, λοιπόν, ο Υπουργός σάς εκχώρησε αυτό το
κυρίαρχο δικαίωµα για την Κυβέρνηση και για τη χώρα στο τρα-
πέζι της διαπραγµάτευσης στις Βρυξέλλες; Και µη µας πείτε ότι
δε ρωτήσαµε. Στις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις ρωτήσαµε: Τι θα
διαπραγµατευθείτε στις Βρυξέλλες; Ξέρουµε τι θα σας πουν. Η
δική σας η διαπραγµάτευση τι θα θέσει στο τραπέζι;

Και να, λοιπόν, τι έθεσε στο τραπέζι. Τα διαβάσαµε από δηµο-
σιεύµατα: Αναµόρφωση του ασφαλιστικού συστήµατος.

Κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι της Κυβέρνησης, η λέξη αναµόρ-
φωση είναι η αγαπηµένη σας λέξη. Όµως, τι είδους αναµόρφωση

και µάλιστα, όπως ακούγεται, επί τα χείρω µπορεί να είναι αυτή,
όταν έχουµε ένα ασφαλιστικό σύστηµα που έχει τις υψηλότερες
εισφορές και τις χαµηλότερες συντάξεις σε ευρωπαϊκό επίπεδο;

Ακούµε για τα όρια ηλικίας και έχουµε την αίσθηση ότι είναι
σαν να βάζουµε σε δοκιµασία τα όρια της αντοχής της ελληνι-
κής κοινωνίας. Γιατί δεν διαβάζετε και δεν παρουσιάζετε τα στοι-
χεία όλων των αναλογιστικών µελετών που έχουν παρουσιαστεί
και από το Ινστιτούτο Εργασίας της ΓΣΕΕ, που λένε ξεκάθαρα
ότι, όσο και αν αυξήσουµε τα όρια ηλικίας, δεν πρόκειται να αυ-
ξήσουµε ουσιαστικά το χρόνο βιωσιµότητας του ασφαλιστικού
συστήµατος; Αντιθέτως, αν η χώρα πετύχει αύξηση κατά είκοσι
µόλις ποσοστιαίες µονάδες στην εισπραξιµότητα από την φορο-
διαφυγή, τότε τα ταµεία θα κερδίσουν εφτά χρόνια ζωής.

Εσείς, κύριε Πρωθυπουργέ, λέγατε προεκλογικά σε κάθε οµι-
λία σας ότι υπάρχει πλούτος, παράγεται πλούτος, το ζήτηµα είναι
πού πηγαίνει αυτός ο πλούτος.

Ζητάτε από µας προτάσεις. Μακριά από µας η ισοπεδωτική
λογική. Προτάσεις έχουµε και το ξέρετε. Το ζήτηµα, όµως, είναι
να βρούµε νέους πόρους για τα ασφαλιστικά ταµεία.

Θα σας καταθέσω, µιας και µου το ζητάτε, στα Πρακτικά, τις
προτάσεις του Συνασπισµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς. Το
ζήτηµα, όµως, είναι να συνειδητοποιήσουµε ότι υπάρχουν άλλες
πολιτικές. Χτυπήστε την εισφοροδιαφυγή, την εισφοροαποφυγή
και την εισφοροκλοπή. Πρώτος διδάξας το δηµόσιο σε αυτή.

Χτυπήστε την ανασφάλιστη και αδήλωτη εργασία. Ασφαλίστε
τα παιδιά των «STAGE», αντί να τα πετάτε στο δρόµο. Ασφαλίστε
τους «ενοικιαζόµενους» εργαζόµενους στον ιδιωτικό και στο δη-
µόσιο τοµέα. Νοµιµοποιήστε και εντάξτε µεγάλο κύµα µετανα-
στών στο ασφαλιστικό σύστηµα. Σταµατήστε τις χαριστικές
ρυθµίσεις στους κακοπληρωτές εργοδότες, περιορίστε τον ατέ-
λειωτο κατάλογο των οφειλετών. Αξιοποιήστε τη δηµόσια περι-
ουσία προς όφελος των εργαζόµενων και των ταµείων και
κυρίως, εφαρµόστε στοχευµένη πολιτική και µε συγκεκριµένες
δεσµεύσεις για την ενίσχυση της απασχόλησης. ∆εν υπάρχει πε-
ρίπτωση να σωθεί το ασφαλιστικό σύστηµα, όταν οι προβλέψεις
για τα επόµενα χρόνια είναι η διόγκωση της ανεργίας σε ποσο-
στά δυσθεώρητα.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Πρωθυπουργέ, τη «µαύρη τρύπα» και
τα ελλείµµατα του ασφαλιστικού δεν τα δηµιούργησαν οι εργα-
ζόµενοι. Τα δηµιούργησαν οι κυβερνήσεις του δικοµµατισµού,
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, όλα τα προηγούµενα
χρόνια που έδωσαν φοροαπαλλαγές στο µεγάλο κεφάλαιο και
στην Εκκλησία και διέλυσαν το φοροεισπρακτικό µηχανισµό. Και
αυτό εµείς πιστεύουµε ότι ήταν συνειδητή επιλογή. Και βεβαίως,
ψήφισαν αντιασφαλιστικούς νόµους, όπως το νόµο της κ. Πε-
τραλιά, που και εσείς καταψηφίσατε.

Τώρα, µε το πρόσχηµα ή µε την οδυνηρή πραγµατικότητα των
πιέσεων από τις Βρυξέλλες και στο βωµό τού να κερδίσουµε
χρόνο στο τριετές πρόγραµµα σταθερότητας, καλούµαστε για
άλλη µια φορά να θυσιάσουµε το ασφαλιστικό, όµως, καλούµα-
στε να κάνουµε κόπους και θυσίες, χωρίς αντίκρισµα.

Σας προειδοποιούµε, λοιπόν. Η ελληνική κοινωνία δεν αντέχει
άλλο. Και σας θυµίζουµε, ποια ήταν η τύχη µιας προσπάθειας
αναµόρφωσης του ασφαλιστικού συστήµατος, δικής σας κυβέρ-
νησης, της κυβέρνησης του κ. Σηµίτη, στο σχέδιο του κ. Γιαννί-
τση και σας θυµίζουµε επίσης, τι έχει συµβεί σε όλη την Ευρώπη,
όταν κυβερνήσεις επιχείρησαν αντίστοιχη προσπάθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τσίπρα, να σας
θυµίσω το χρόνο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Άρα, λοιπόν,
σας καλούµε να µην σπέρνετε ανέµους, γιατί πολύ σύντοµα θα
κληθείτε να θερίσετε θύελλες.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρωθυπουργός κ.

Γεώργιος Παπανδρέου έχει το λόγο.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Πρώτα από όλα, να σταθώ στις εποι-
κοδοµητικές φράσεις σας, τις οποίες άκουσα, µε τις οποίες συµ-
φωνούµε.

Η εισφοροδιαφυγή, πρέπει να χτυπηθεί.
Εργασιακές σχέσεις, πρέπει να τηρούνται και να προστατεύο-

νται τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. Και αυτό θα παίξει σηµα-
ντικό ρόλο συνολικά για την οικονοµία και, βεβαίως και για τα
ασφαλιστικά ταµεία.

Ένταξη των µεταναστών στο ασφαλιστικό σύστηµα, συµφω-
νούµε.

Άρα, στις ουσιαστικές, συγκεκριµένες σας προτάσεις, βλέπω
ότι υπάρχει χώρος και δυνατότητα ουσιαστικού διαλόγου.

Θα ήµουν βεβαίως περιχαρής αν το πρόβληµα ήταν µόνο ο κ.
Αλµούνια. Γιατί µε τον κ. Αλµούνια έχω συγκρουστεί και δηµο-
σίως και προσωπικά. Ιδιαίτερα µε τον τρόπο µε τον οποίο απο-
δέχθηκε αυτήν την άθλια διαδικασία της απογραφής, η οποία
µας έβαλε σε επιτήρηση, αφαιρώντας ουσιαστικά από την Ελ-
λάδα δικαιώµατα που πρέπει να έχουµε ως ανεξάρτητο κράτος.

∆ιότι, επιτήρηση τι σηµαίνει; Ουσιαστικά, σου περιορίζει την
αυτονοµία και την ανεξαρτησία, την κυριαρχία αυτού του Σώµα-
τος να αποφασίζει. Αυτό ακριβώς θέλουµε εµείς, αυτό διεκδι-
κούµε και αυτό θα καταφέρουµε. Αυτήν την αυτονοµία, την
ανεξαρτησία, αυτήν την κυριαρχία του ελληνικού λαού, να ορίζει
ο ίδιος την τύχη αυτής της χώρας και κανένας να µην επιτηρεί
αυτήν τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Γι’ αυτό το έλλειµµα είναι πολύ µεγάλο θέµα, γιατί είναι εθνικό

θέµα. Γι’ αυτό και το ασφαλιστικό είναι εθνικό θέµα. ∆εν είναι
θέµα, επειδή το αναφέρει ο «Χ» ή ο «Ψ» τρίτος. Τα στοιχεία είναι
συγκλονιστικά. Παραδώσαµε το I.K.A. –για να µιλήσουµε λίγο και
για τη λεγόµενη «ισοπέδωση», είναι πολύ εύκολο να πει κανείς
«όλοι εσείς τα κάνατε θάλασσα»- µε πλεόνασµα 1,3 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Το 2009, µόλις πέντε χρόνια µετά, παραδόθηκε µε
1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ έλλειµµα.

Όσον αφορά τον ΟΑΕΕ, το 2004, ένα έλλειµµα 30.000.000
ευρώ το χρόνο, σήµερα είναι 900.000.000 ευρώ ετησίως.

Οφειλές προς το δηµόσιο, το 2003, 2,7 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Σήµερα, οφειλές του δηµοσίου προς τα ταµεία 10.000.000.000
ευρώ.

Είναι µόνο µερικά στοιχεία, για να δει κανείς την κατάσταση
που έχουµε παραλάβει στα ασφαλιστικά ταµεία. Γι’ αυτό λέω ότι
εµείς θα συγκρουστούµε µε τις λογικές, που λένε ότι αυτά θα τα
πληρώσει ο χαµηλοσυνταξιούχος, θα τα πληρώσει ο εργαζόµε-
νος, θα τα πληρώσει η ελληνική οικογένεια. Είµαστε εδώ για να
προστατεύσουµε το συνταξιούχο, να προστατεύσουµε το άτοµο
µε αναπηρία, να προστατεύσουµε την ελληνική οικογένεια µέσα
σ’ αυτήν την κρίση και να φτιάξουµε επιτέλους ένα βιώσιµο
ασφαλιστικό σύστηµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Και σ’ αυτό και πάλι καλούµε όλες τις προοδευτικές δυνάµεις
σε µία ουσιαστική συζήτηση και διάλογο, για να µπορέσουµε να
το κάνουµε πράξη µε τις ευρύτερες δυνατές συναινέσεις και
υποχρεώσεις όλων, εργοδοτών, εργαζοµένων, πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζουµε τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.

Με την άδεια του Σώµατος θα θέλαµε να προηγηθεί –επειδή ο
Υπουργός πρέπει να συµµετάσχει στο ΚΥΣΕΑ- η δεύτερη µε
αριθµό 65/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Μαυρίκου προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα Ναυπηγεία
Σκαραµαγκά κ.λπ.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συνα-
δέλφου έχει ως εξής:

«Η Γερµανική εταιρεία ThyssenKrupp, ιδιοκτήτρια των Ναυπη-
γείων Σκαραµαγκά, αφού «τσέπωσε» περίπου 3.000.000.000
ευρώ από κρατικές παραγγελίες συµβάσεις υποβρυχίων (τέσ-

σερα καινούργια, τρία επισκευαζόµενα) δεν παρέδωσε σχεδόν
κανένα, απειλεί και εκβιάζει, παίζοντας διάφορα «παιχνίδια» σε
βάρος του µεγαλύτερου ναυπηγείου της χώρας και των χιλίων
τετρακοσίων εργαζοµένων σε αυτό. Ήδη έχει ανακοινώσει ότι
σταµατάει να πληρώνει τους εργαζόµενους και ετοιµάζεται να
αποχωρήσει.

Είναι εξάλλου γνωστό ότι κατά την παραµονή της στο Ναυπη-
γείο όχι µόνο δεν εξασφάλισε ούτε µια καινούργια παραγγελία,
απεναντίας τεµάχισε το Ναυπηγείο (ιδιωτικό λιµάνι – εταιρεία
τροχαίου υλικού), πούλησε περιουσιακά του στοιχεία µε µεγάλα
θύµατα τους εκατόν εξήντα εναποµείναντες εργαζοµένους στο
τροχαίο υλικό το οποίο αποσχίστηκε και πουλήθηκε σαν ξεχωρι-
στή εταιρεία. Οι εκατόν εξήντα εργαζόµενοι µένουν απλήρωτοι
εδώ και επτά µήνες, αφού ο υποτιθέµενος ιδιοκτήτης είναι εξα-
φανισµένος και αντιµετωπίζουν το φάσµα της εξαθλίωσης και
της ανεργίας.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί τι µέτρα πρόκειται να πάρει η
Κυβέρνηση για τη συνέχιση της λειτουργίας της επιχείρησης και
την εξασφάλιση των θέσεων εργασίας µαζί και των εκατόν εξή-
ντα στο τροχαίο υλικό, µε επαναφορά αυτών των εργαζοµένων
στο υπόλοιπο προσωπικό του Ναυπηγείου.

Τώρα που η ιδιωτικοποίηση του Ναυπηγείου απέτυχε και η
εταιρεία διαλύεται µε τα γνωστά σ’ αυτές τις περιπτώσεις απο-
τελέσµατα για τους εργαζόµενους, είναι διατεθειµένη να επανα-
φέρει το Ναυπηγείο κάτω από κρατικό έλεγχο µε προοπτική τη
συγκρότηση του ∆ηµοσίου Ενιαίου Φορέα Ναυπηγοεπισκευα-
στικής Βιοµηχανίας ή θα επιµείνει να στηρίζει τις επενδυτικές επι-
λογές του κεφαλαίου στη Ναυπηγοεπισκευαστική Βιοµηχανία µε
προδιαγραµµένα αποτελέσµατα;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Μπε-
γλίτης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ, όπως ευχαριστώ και
το συνάδελφο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για την
ερώτηση, γιατί µας δίνει την ευκαιρία να πούµε ότι συµµεριζό-
µαστε πράγµατι την κοινωνική ευαισθησία απέναντι στους εκα-
τοντάδες εργαζόµενους στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά.

Όµως, θα ήθελα να πω ότι δεν συµµερίζοµαι τη µονοπώληση
της κοινωνικής ευαισθησίας, γιατί και για µας είναι κοινωνική, πο-
λιτική και εθνική ευθύνη η υπεράσπιση της εργασίας όλων των
εργαζοµένων στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, συµπεριλαµβανοµέ-
νων και των εργαζοµένων που µένουν σήµερα απλήρωτοι.

Όµως, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, βρεθήκαµε µπρο-
στά σε µία κατάσταση τετελεσµένων γεγονότων την οποία κλη-
θήκαµε να διαχειριστούµε µόλις ανέλαβε η Κυβέρνηση τη
διακυβέρνηση της χώρας. Κανείς δεν πρέπει να ξεχνά ότι η γερ-
µανική εταιρεία ThyssenKrupp µόλις το Σεπτέµβριο, στα µέσα
Σεπτεµβρίου του 2009, προχώρησε στη µονοµερή καταγγελία
των δύο συµβάσεων, των συµβάσεων του 2000 για την κατα-
σκευή τεσσάρων υποβρυχίων και της σύµβασης του 2002 για τον
εκσυγχρονισµό ακόµα τριών υποβρυχίων.

Είπαµε, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, ο
Υπουργός κ. Βενιζέλος και εγώ, ευθύς εξ αρχής πολλές φορές
ότι δεν πρόκειται κάτω από µία πρακτική τετελεσµένων η Κυ-
βέρνηση να υποχωρήσει σε εκβιασµούς της ThyssenKrupp.

Και µόλις αναλάβαµε στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας καλέ-
σαµε αµέσως εκπροσώπους της γερµανικής εταιρείας για να
τους θέσουµε µπροστά στην ευθύνη τους, στη συµβατική τους
ευθύνη στο πλαίσιο της καλής συναλλακτικής πίστης. ∆ιότι, κύριε
συνάδελφε, έχουµε όπλα στα χέρια µας. Η ίδια η σύµβαση ιδιω-
τικοποίησης του 2002 δεν εκχωρεί εν λευκώ στην εταιρεία όλες
τις δυνατότητες να κηρύσσει διαδικασία πτώχευσης ή να απο-
φασίζει παύση πληρωµών ή να παίζει παιχνίδια για εξαγορά της
εταιρείας.

Αυτό το µήνυµα πέρασε και πέρασε µε τον πιο καθαρό τρόπο.
∆ιαµορφώσαµε ένα απόλυτα καθαρό πλαίσιο, όσον αφορά στις
ευθύνες και τις αρµοδιότητες του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
µε στόχο την υπεράσπιση του δηµοσίου συµφέροντος και την
υπεράσπιση των αναγκών των Ενόπλων ∆υνάµεων και ιδιαίτερα
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του Πολεµικού Ναυτικού µε δύο ακόµα στόχους. Την υπερά-
σπιση των θέσεων εργασίας και βεβαίως πάνω απ’ όλα την υπε-
ράσπιση µιας εθνικής ναυπηγικής και ναυπηγοεπισκευαστικής
πολιτικής που έχει ανάγκη η χώρα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Θέλουµε να διαβεβαιώσουµε την Εθνική Αντιπροσωπεία και
µέσω αυτής τους εργαζόµενους στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά συ-
µπεριλαµβανοµένων –το επισηµαίνω- και των εκατόν εξήντα ερ-
γαζοµένων που µένουν σήµερα απλήρωτοι ότι η Κυβέρνησή µας,
η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, όλα τα συναρµόδια
Υπουργεία θα υπερασπιστούµε αυτό το πλαίσιο και πάνω απ’ όλα
θα υπερασπιστούµε την αναπτυξιακή προοπτική των Ναυπη-
γείων.

Γνωρίζουµε καλύτερα απ’ όλους ότι τα Ναυπηγεία Σκαραµα-
γκά µπορούν να αποτελέσουν ένα δυναµικό εταίρο στο πλαίσιο
ενός ευρύτερου κοινοπρακτικού εταιρικού σχήµατος και, για την
υπεράσπιση των εθνικών συµφερόντων των ενόπλων δυνάµεων
και της άµυνας της χώρας, αλλά κυρίως και κατά πρώτο λόγο
της αναβάθµισης των ναυπηγείων για την υπεράσπιση ευρύτερα
των ναυπηγικών συµφερόντων της χώρας.

Υπάρχει ένα σηµαντικό συγκριτικό πλεονέκτηµα, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Είναι το ανθρώπινο δυναµικό, το επιστηµονικό
και εργατοτεχνικό προσωπικό. ∆εν θα το αφήσουµε στην τύχη.
Θα συνεχιστούν κανονικά, υπό κανονικές συνθήκες οι πληρωµές
µισθών και ηµεροµισθίων. Όπως επίσης θα συνεχιστεί κανονικά
µε βάση το συµβατικό πλαίσιο υποχρεώσεων η καταβολή, βε-
βαίως πάντα µε προσοχή, αυτών που οφείλει το Υπουργείο Εθνι-
κής Άµυνας στο πλαίσιο της εκτέλεσης των συµβάσεων. Και
βεβαίως, σύντοµα –και εγγυόµαστε γι’ αυτό- θα ολοκληρωθεί η
κατασκευή των τριών υποβρυχίων, ώστε να τεθούν σε δοκιµασία
εν πλω και θα προχωρήσουµε αµέσως µετά και στη σύµβαση για
την κατασκευή, σύµφωνα µε τα συµφέροντα της χώρας, των δύο
άλλων υποβρυχίων.

Πάνω απ’ όλα, όµως –και θέλω τελειώνοντας την απάντησή
µου να το τονίσω στην Εθνική Αντιπροσωπεία- θα υπερασπι-
στούµε την αναπτυξιακή προοπτική και το µέλλον των ναυπη-
γείων και, βεβαίως, τη δυναµική θέση των εργαζοµένων στα
Ναυπηγεία Σκαραµαγκά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο ερωτών Βουλευτής του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαυρίκος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ήταν και

είναι το µοναδικό Κόµµα, που σε σχέση µε τα ζητήµατα της ναυ-
πηγικής και της ναυπηγοεπισκευαστικής βιοµηχανίας στήριζε και
στηρίζει την άποψη ότι κανένα ναυπηγείο δεν έπρεπε να ιδιωτι-
κοποιηθεί και ότι θα έπρεπε ο συγκεκριµένος τοµέας να είναι
κάτω από ενιαίο δηµόσιο τοµέα ναυπηγικής και ναυπηγοεπι-
σκευαστικής βιοµηχανίας, γιατί είναι τοµέας νευραλγικός. Σχετί-
ζεται µε τη γεωγραφική θέση της χώρας. Έχει µια παράδοση
χιλιετηρίδων. Μπορεί κάποιος -χωρίς να υπερβάλλει- να πει ότι
ακόµη και από την εποχή του τρωικού πολέµου έχει παράδοση
αυτός ο λαός σε µια σειρά τέτοιες δραστηριότητες. Είναι τοµέας
που έχει σχέση µε την ίδια την εθνική άµυνα. Είναι ένας τοµέας
στον οποίο είναι συσσωρευµένη γνώση και εµπειρία µεγάλη στην
εργατική τάξη και στους απασχολούµενους σε όλα τα ναυπη-
γεία.

Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά τα ζητήµατα, πιστεύουµε ότι η
θέση αυτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ήταν και είναι
µια θέση που υπηρετεί όχι µονάχα τους εργαζόµενους, αλλά συ-
νολικότερα τη διαδικασία σε αυτόν το συγκεκριµένο τοµέα. Τα
έχουµε υπογραµµίσει, τα έχουµε πει, τα έχουµε καταθέσει γρα-
πτά, κατ’ επανάληψη, τα έχουµε βροντοφωνάξει, τα έχουν απαι-
τήσει οι ίδιοι οι εργαζόµενοι, αλλά, δυστυχώς, «στου κουφού την
πόρτα» –είτε µε κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε µε κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ- τίποτα απ’ όλα αυτά δεν εισακούστηκαν.

Έγιναν εγκλήµατα, κύριε Υπουργέ, εγκλήµατα για τα οποία
υπάρχουν και φυσικοί και ηθικοί αυτουργοί. Η περίπτωση του

Σκαραµαγκά τα µαρτυράει όλα, τα δείχνει όλα και, κατά την
άποψή µας, είναι ένα πραγµατικά µεγάλο σκάνδαλο, όταν σκε-
φτεί και αναλογιστεί κανένας τα εξής:

Πρώτον, το 2002 πουλήθηκε –στην ουσία εκχωρήθηκε, χαρί-
στηκε- το ναυπηγείο στη ThyssenKrupp –περίπου γύρα στα
4.000.000 ευρώ- και ταυτόχρονα την ίδια στιγµή δόθηκαν στη
ThyssenKrupp παραγγελίες 4.000.000.000 ευρώ. Πουλήθηκε το
ναυπηγείο 4.000.000 ευρώ και την ίδια στιγµή δόθηκαν 4 και
4.500.000.000 παραγγελίες.

Παρέλαβε καµµία ελληνική κυβέρνηση κανένα από τα υπο-
βρύχια, κύριε Υπουργέ, µέχρι σήµερα; Κανένα υποβρύχιο. Πήρε
η ThyssenKrupp κάποια καινούργια παραγγελία; Καµµιά και-
νούργια παραγγελία. Τότε για τι µιλάµε; Να γιατί τα λέµε εµείς.
Και να σηµειώσει κανένας ότι και το υποβρύχιο ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΗΣ
-το πρώτο- έγινε στο Κίελο. ∆εν έγινε στον Σκαραµαγκά.

Άρα, λοιπόν, η άποψη που έχουµε είναι ότι όλα αυτά συνθέ-
τουν ένα µεγάλο σκάνδαλο, που τελικά τα ζητήµατα της
«SIEMENS» και το σκάνδαλο «SIEMENS» µοιάζει να είναι µπρο-
στά σε όλα αυτά περίπου επιδόρπιο, γιατί µιλάµε για ιλιγγιώδη
νούµερα.

Υπάρχουν δηµοσιεύµατα, κύριε Υπουργέ, τα οποία δεν έχουν
διαψευστεί ότι η κ. Κατσέλη προχθές τη νύκτα έκανε συζητήσεις
µε τη J.P. MORGAN. Το αναθέτετε δηλαδή, σε µία εταιρεία η
οποία λεηλάτησε τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων µε
το γνωστό δοµηµένο οµόλογο της προηγούµενης κυβέρνησης
και βάζετε σήµερα εσείς πάλι το λύκο να φυλάξει τα πρόβατα.

Με βάση όλα αυτά για εµάς τα ερωτήµατα που πρέπει να απα-
ντηθούν σήµερα είναι πολύ συγκεκριµένα.

Πρώτον, εκατόν εξήντα εργαζόµενοι στο τροχαίο υλικό. Η επι-
χείρηση έχει γίνει φαντοµάς. Είναι επτά µήνες απλήρωτοι.

Λίγο πριν ακούσαµε, κύριε Μπεγλίτη, τον κύριο Πρωθυπουργό
να λέει ότι υπάρχουν πράγµατα που είναι αυτονόητα και µίλησε
για την εργασιακή ζούγκλα. Και αναρωτιέµαι και λέω, δεν είναι
αυτονόητο ότι πρέπει οι εκατόν εξήντα εργαζόµενοι να πάρουν
το µισθό τους; ∆εν είναι αυτονόητο ότι δεν µπορεί να υπάρχει
αυτή η ζούγκλα, να είναι εξαφανισµένη η εργοδοσία;

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, ρωτώντας τον κύριο Υπουργό
το εξής: Τι θα κάνετε γι’ αυτούς τους εργαζόµενους; Τι θα κάνετε
για να εξασφαλιστεί η δουλειά των χιλίων τετρακοσίων εργαζο-
µένων που σήµερα εργάζονται στο Σκαραµαγκά; Τι συγκεκρι-
µένα µέτρα θα πάρετε αν τελικά µε βάση όλα αυτά -αφού
περίτρανα επιβεβαιώνεται πια ότι απέτυχε η ιδιωτικοποίηση και
αποτελεί ένα µεγάλο σκάνδαλο- θα επανακρατικοποιηθεί το ναυ-
πηγείο, ούτως ώστε να ανοίξει ένας δρόµος, να µείνει µία οδός
ανοικτή γι’ αυτήν την πρόταση που αναφέραµε αρχικά, η οποία
πιστεύουµε ότι από την ίδια την πράξη έχει επιβεβαιωθεί και είναι
η µόνη πραγµατικά συµφέρουσα διέξοδος;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα απαντήσει ο κ.

Μπεγλίτης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Αγαπητέ, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα κατ’ αρχάς
να επισηµάνω ότι σ’ αυτήν την πολύ κρίσιµη και δύσκολη στιγµή
που περνούν τα ναυπηγεία Σκαραµαγκά το δίληµµα δεν είναι η
ιδιωτικοποίηση ή κρατικοποίηση. Πρέπει να υπερβούµε αυτό το
δίληµµα, εάν θέλουµε να συµβάλουµε στην επιβίωση των ναυ-
πηγείων, εάν θέλουµε να προσδώσουµε µία ισχυρή, εθνική, ανα-
πτυξιακή προοπτική στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά.

Εάν εγκλωβιστούµε σε ιδεολογικές προσεγγίσεις γύρω από
την τύχη των ναυπηγείων, φοβάµαι, κύριε συνάδελφε, ότι θα ξα-
ναγυρίσουµε το χρόνο πίσω, στη βαθιά κρίση των ναυπηγείων
στα τέλη της δεκαετίας του ‘80 και στα µέσα της δεκαετίας του
‘90.

Γιατί ήθελα να θυµίσω κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µε τη
σύµφωνη γνώµη, τη θετική γνώµη του Σωµατείου Εργαζοµένων,
τελικά περάσαµε σε ένα µετοχικό σχήµα 51% της ΕΤΕΒΑ το
1995, 49% το Σωµατείο Εργαζοµένων. Και ήταν οι ίδιοι οι εργα-
ζόµενοι, επειδή έβλεπαν το εργασιακό τους µέλλον σ’ αυτή την
προοπτική που άνοιξε το 2001 η σύµβαση ιδιωτικοποίησης, που
συµφώνησαν µε την ιδιωτικοποίηση.
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Οι ίδιοι οι εργαζόµενοι είχαν συµφωνήσει και οι ίδιοι οι εργα-
ζόµενοι, κύριε συνάδελφε, είχαν ζητήσει από την τότε κυβέρνηση
και από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας να
βοηθήσει η Κυβέρνηση τη νέα ιδιοκτησία για να µπορέσουν και
να κρατηθούν οι θέσεις εργασίας και να αναπτυχθεί το ναυπη-
γείο. Να µην απαξιωθεί δηλαδή, η παραγωγική δυναµική και η
δοµή των ναυπηγείων.

Άρα, λοιπόν, και σήµερα η προσπάθεια που κάνουµε, κύριε συ-
νάδελφε, είναι ακριβώς να διασφαλίσουµε, εάν θέλετε ακόµα και
να αυξήσουµε τις θέσεις εργασίας. Πώς θα το κάνουµε αυτό;
∆εν έχει κανένα δικαίωµα η γερµανική εταιρεία, η µητρική εται-
ρεία ThyssenKrupp να παίξει µε τις αγωνίες και µε τις θέσεις ερ-
γασίας. Γι’ αυτό είπαµε ότι θα διασφαλίσουµε τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων, ασκώντας όλα τα δικαιώµατα που µας παρέχει η
σύµβαση ιδιωτικοποίησης. Είπαµε ότι οφείλει η ThyssenKrupp να
βρει, να αναζητήσει οµίλους, εταιρικά κοινοπρακτικά σχήµατα
υπό τον έλεγχο –το τονίζω- του δηµοσίου. Έχει ακόµα και σ’ αυτή
την κατάσταση της ιδιωτικοποίησης το δηµόσιο ισχυρό λόγο και
έχει έλεγχο που µπορεί να τον ασκήσει.

Άρα, λοιπόν, το δηµόσιο, το κράτος, τα συναρµόδια Υπουρ-
γεία θα είναι δυναµικά παρόντα σ’ αυτήν τη διαδικασία.

Είπαµε επίσης για λόγους υπεράσπισης της διαφάνειας ότι θα
ανατεθεί σε ένα διεθνή αξιολογικό οίκο, να αξιολογήσει, να ελέγ-
ξει όλες τις προτάσεις.

Τι ακριβώς να ελέγξει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Να ελέγ-
ξει τη χρηµατοπιστωτική και χρηµατοοικονοµική αξιοπιστία. Να
ελέγξει την επιχειρηµατική φερεγγυότητα και το βάθος το επι-
χειρηµατικό όλων των προτάσεων που θα υποβληθούν. Και πι-
στεύουµε ότι είναι µια ασφαλής, κατά το δυνατόν ασφαλής,
εγγύηση αυτή η διαδικασία που επιλέξαµε, που υπερασπίζεται
τα συµφέροντα του δηµοσίου, το δηµόσιο συµφέρον, που υπε-
ρασπίζεται το αναπτυξιακό µέλλον των ναυπηγείων και πάνω απ’
όλα που υπερασπίζεται το εργασιακό µέλλον των εργαζοµένων.

Τελειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε κάτι, επειδή µπή-
κατε και στα επιµέρους θέµατα του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.
Ολοκληρώνονται και θα παραδοθούν σύντοµα τα τρία υποβρύ-
χια, όπως επίσης θα προχωρήσουµε και στην εφαρµογή, στην
υλοποίηση της δεύτερης σύµβασης για τα υποβρύχια του 2002.
Το είπα και στην αρχική µου απάντηση. Αυτό είναι ένα οξυγόνο
και για τα ναυπηγεία και για τους εργαζόµενους. Και τονίζω, δεν
θα αφήσουµε στην τύχη τους εκατόν εξήντα εργαζόµενους. Γιατί
µια βιώσιµη λύση για τα ναυπηγεία θα είναι προς όφελος και των
εργαζοµένων.

Θα καταβάλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια σε συνεργασία µε
τα συναρµόδια Υπουργεία. Γιατί πρέπει να σας πω, κύριε Μαυ-
ρίκο, ότι µιλώ και από την πλευρά του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας. Για το ζήτηµα µε τους εργαζόµενους που δούλευαν στην
αποσπασµένη εταιρεία τροχαίου υλικού, έχουν την αρµοδιότητα
γι’ αυτό το πολύ κρίσιµο ζήτηµα τα συναρµόδια Υπουργεία Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας, Ναυτιλίας και βεβαίως το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών.

Όµως, από την πλευρά µας ως Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, θα καταβά-
λουµε κάθε δυνατή προσπάθεια στο πλαίσιο της βιωσιµότητας
των ναυπηγείων να ενσωµατώσουµε τους εργαζόµενους αυτούς
σε ένα νέο, δυναµικό επιχειρησιακό σχέδιο.

Και δύο λέξεις τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Αλίµονο αν το µέλλον των ναυπηγείων ταυτιστεί απόλυτα µε τους
εξοπλισµούς των Ενόπλων ∆υνάµεων. Αυτό δεν θα δώσει καµ-
µιά προοπτική και στα ναυπηγεία µας, αλλά και σε άλλες αµυ-
ντικές βιοµηχανίες. Πρέπει κατά την άποψή µας, πέρα από τους
αναγκαίους ορθολογικά εξοπλισµούς για τη χώρα, να αναζητή-
σουµε και νέα προστιθέµενη εθνική παραγωγική αξία και για τις
αµυντικές µας βιοµηχανίες, αλλά και για τα ναυπηγεία µας. Εκεί
βρίσκεται ένα µεγάλο εθνικό παραγωγικό στοίχηµα. Και πιστεύω
ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ θα κερδίσει αυτό το στοίχηµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Υπερπλήρης η απά-

ντηση του Αναπληρωτού Υπουργού κ. Μπεγλίτη. Ευχαριστούµε
πολύ.

Επανερχόµαστε στη δεύτερη µε αριθµό 54/10.11.2009 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Σταύρου Καλαφάτη προς τους Υπουργούς Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης έχει ως εξής:
«Με Προεδρικό ∆ιάταγµα που υπέγραψε ο Πρωθυπουργός κ.

Γεώργιος Παπανδρέου στις 6 Οκτωβρίου 2009, καταργήθηκε το
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης και αντικαταστάθηκε µε τη Γε-
νική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης, της οποίας οι αρµοδιότη-
τες υπάγονται πλέον στο Υπουργείο Εσωτερικών.

Με απόφαση δε του Πρωθυπουργού, εγκαταστάθηκαν στη
Θεσσαλονίκη δύο Υφυπουργοί, του Υπουργείου Εσωτερικών και
του Υπουργείου Οικονοµίας, µε αρµοδιότητες για το σύνολο της
Επικράτειας, γεγονός που παρουσιάστηκε ως αναβάθµιση της
κυβερνητικής παρουσίας στη Θεσσαλονίκη και στη Βόρεια Ελ-
λάδα.

Επειδή:
Η κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης συνιστά

κατάργηση και της εθνικής διάστασης του ρόλου του, γεγονός
που προκαλεί ανησυχία στην πλειοψηφία των πολιτών της Μα-
κεδονίας για τη µελλοντική στάση της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ,
έναντι των απαιτήσεων και των ισχυρισµών όσων επιχειρούν να
σφετεριστούν το όνοµα και την ιστορία της Μακεδονίας.

Η αντικατάσταση ενός Υπουργού και ενός Υπουργείου από
δύο Υφυπουργούς και µια Γενική Γραµµατεία δεν συνιστά ενί-
σχυση της κυβερνητικής παρουσίας στη Βόρεια Ελλάδα.

Το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης ολοκλήρωσε εντός του
2009 µια σειρά ενεργειών που αφορούν στην προώθηση σηµα-
ντικών αναπτυξιακών εγχειρηµάτων για τη Θεσσαλονίκη και τη
Βόρεια Ελλάδα.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Εξακολουθούν κατά τη γνώµη τους να υφίστανται οι εθνικοί

λόγοι που επέβαλαν την 54ετή λειτουργία του Υ.ΜΑ.-Θ. και επι-
πρόσθετα ποιος θεωρούν ότι είναι ο συµβολισµός που εκπέµπε-
ται διεθνώς από τη διαγραφή των όρων «Μακεδονία» και
«Θράκη» από το Υπουργικό Συµβούλιο της Ελληνικής Κυβέρνη-
σης;

2. Ποια είναι η βούληση της Κυβέρνησης σχετικά µε µεγάλα
αναπτυξιακά εγχειρήµατα τα οποία είτε ξεκίνησε, είτε δροµολό-
γησε, είτε προχώρησε στην τελική φάση υλοποίησής τους, όπως
είναι η µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ στη δυτική Θεσσαλονίκη, η χω-
ροθέτηση της ΖΚΘ στην ανατολική Θεσσαλονίκη και η δηµιουρ-
γία τρίτου πυλώνα ανάπτυξης στη βορειοδυτική Θεσσαλονίκη;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
η Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης κ. Θεοδώρα Τζάκρη.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα κι εγώ επ’ αυτού να ρωτήσω τον κύριο συνάδελφο
τα εξής: Σε τι ακριβώς εµπόδισε το Υπουργείο Μακεδονίας-Θρά-
κης τα τελευταία είκοσι χρόνια εκατόν είκοσι επτά χώρες της
υφηλίου να αναγνωρίσουν το κρατίδιο των Σκοπίων µε το συ-
νταγµατικό του όνοµα και όχι ως FYROM;

Θέλω επίσης να τον ρωτήσω σε ποια ακριβώς ενέργεια προέβη
το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης προς την κατεύθυνση της
προώθησης της ελληνικότητας της Μακεδονίας αυτοτελώς και
βέβαια ξεχωριστά από το Υπουργείο Εξωτερικών που να µην
µπορεί να συνεχιστεί από τη συνιστάµενη σήµερα Γενική Γραµ-
µατεία.

Επίσης θα ήθελα να τον ρωτήσω αν υπάρχει κάποια Γενική ∆ι-
εύθυνση την οποία εγώ αγνοώ –δηλαδή δεν βρήκα στο καταρ-
γούµενο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης- η οποία να ασχολείται
µε την προώθηση των ζητηµάτων που έχουν σχέση µε το Σκο-
πιανό τόσο σε ευρωπαϊκό όσο και σε διεθνές επίπεδο.

Κύριε συνάδελφε, οφείλω να σας πω ότι δεν βρήκαµε εκεί ένα
δικτυακό τόπο που να κάνει το αυτονόητο, δηλαδή να προωθεί
τις ελληνικές θέσεις µέσω του διαδικτύου σε ολόκληρο τον
κόσµο. Εκτιµώ ότι η Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης
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αποκτά την ιστορική ευκαιρία µέσω της καταλληλότερης οργά-
νωσης από το Υπουργείο Εσωτερικών να ρυθµίσει και αυτά τα
σηµαντικότατα ζητήµατα για τη Μακεδονία.

Θα ήθελα επίσης να επισηµάνω στο Βουλευτή της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ότι την ευθύνη για τη χάραξη και την εφαρµογή
της εξωτερικής πολιτικής την έχει το Υπουργείο Εξωτερικών µε
συγκεκριµένη πολιτική και µεθοδευµένη δράση και ότι σε καµµία
περίπτωση δεν αναµένεται η άσκηση εξωτερικής πολιτικής από
ένα ή περισσότερα Υπουργεία επειδή τυχαίνει να εδρεύουν σε
συγκεκριµένη περιοχή όπου υφίσταται το ζήτηµα της εξωτερι-
κής πολιτικής γιατί τότε περιορίζουµε την άσκηση της εξωτερι-
κής µας πολιτικής σε φωνασκίες και «κορώνες» και µ’ αυτό τον
τρόπο φαινόµαστε ότι δεν έχουµε κάποια συγκεκριµένη πολιτική
θέση.

Από κει και πέρα νοµίζω ότι είναι πολύ σηµαντική η ανάληψη
από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό των καθηκόντων και του Υπουρ-
γού Εξωτερικών. Ο Πρωθυπουργός έσπευσε από τις πρώτες
µέρες της ανάληψης της διακυβέρνησης της χώρας να συνα-
ντήσει ηγέτες τρίτων χωρών και πολύ περισσότερο χωρών οι
οποίες εγείρουν εθνικές αξιώσεις σε βάρος των δικαίων της Ελ-
λάδας ξεκαθαρίζοντας προς πάσα κατεύθυνση την «κόκκινη
γραµµή» της πολιτικής µας, µη δεχόµενος αυτή να αποτελέσει
αντικείµενο της πραγµατικής διαπραγµάτευσης. Αυτό αποτελεί
το µέγιστο συµβολισµό που δείχνει τη σοβαρότητα και την υπευ-
θυνότητα µε την οποία αντιµετωπίζουµε την εξωτερική µας πο-
λιτική. Νοµίζω ότι αυτό το µέγιστο συµβολισµό έχουν ανάγκη και
η χώρα µας και οι Έλληνες πολίτες.

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο σκέλος του ερωτήµατός σας σχε-
τικά µε το αναπτυξιακό εγχείρηµα το οποίο δήθεν δροµολόγησε
η προηγούµενη κυβέρνηση και για το οποίο δήθεν εσείς αγω-
νιάτε. Πραγµατικά, κύριε συνάδελφε, η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσ-
σαλονίκης αποτελεί µία σηµαντική πρωτοβουλία που δίνει τη
δυνατότητα σε εταιρείες και σε επιχειρήσεις οι οποίες παράγουν
τεχνολογία να εγκατασταθούν σε µία συγκεκριµένη περιοχή και
να έχουν ως στόχο τη σύνδεση της επιχειρηµατικότητας µε τη
τεχνολογία, την ανάπτυξη και την ανταγωνιστικότητα. Τα δικά
σας Υπουργεία που ίδρυσαν αυτή τη Ζώνη Καινοτοµίας αποφά-
σισαν τη σύσταση εταιρείας, της Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτο-
µίας Α.Ε., στην οποία ανέθεσαν τη χωροταξική κατανοµή του
εγχειρήµατος αυτού και βεβαίως την έκδοση κριτηρίων µε τα
οποία οι εταιρείες θα εντάσσονται σ’ αυτή.

Τι έκανε αυτή η εταιρεία υπό τη δική σας πολιτική καθοδή-
γηση; ∆ιόρισε ένα πανάκριβο εντεκαµελές ∆Σ και ∆ιευθύνοντα
Σύµβουλο, στον οποίο έδωσε 13.000 ευρώ το µήνα ως αµοιβή,
3.000 ευρώ στον Πρόεδρο, 1.500 ευρώ στο ∆ήµαρχο Θεσσαλο-
νίκης κ. Παπαγεωργόπουλο, 750 ευρώ το µήνα στον κάθε κύριο
Αγγουρά, Αντινοµάρχη και Νοµαρχιακό Σύµβουλο και όλα τα
άλλα γαλάζια στελέχη της Θεσσαλονίκης, χωρίς να βάλει περιο-
ρισµό -έστω κατ’ ελάχιστο- των συνεδριάσεων του ∆Σ αυτού.

Τι έχει γίνει τρία χρόνια, κύριε συνάδελφε, µε αυτό το πανά-
κριβο και δαπανηρό ∆Σ; Απολύτως τίποτα! Μέχρι και σήµερα δεν
έχει συσταθεί καν Κανονισµός Εσωτερικής Λειτουργίας. Ακόµα
και αυτό που ήταν βασική του υποχρέωση, δηλαδή η κατάρτιση
ενός βασικού σχεδίου αναπτυξιακού, ανατέθηκε από το ∆Σ σε
µία εξωτερική κοινοπραξία συµβούλων -που πολύ µας ενδιαφέ-
ρει να µάθουµε από ποιους απαρτίζεται- το οποίο µόλις τον Ιού-
λιο του 2009 –αυτή η κοινοπραξία, κύριε συνάδελφε- παρέδωσε
τον αναπτυξιακό αυτό σχεδιασµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Το ∆Σ έκρινε ότι αυτός δεν είναι εφαρµόσιµος. Και µόλις τον
Σεπτέµβριο –δηλαδή σε προεκλογική περίοδο- το ∆Σ -και βλέ-
ποντας ότι δεν µπορεί να αποσοβηθεί η ήττα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας- έκρινε ότι θα πρέπει να επανακαταρτίσει το ίδιο,
επιβαρύνοντας, βεβαίως, τον προϋπολογισµό του Υπουργείου.

Ακόµα και αυτή η µελέτη του χωροταξικού σχεδιασµού, κύριε
συνάδελφε, ανετέθη σε εξωτερικό µελετητή -ενώ πρέπει να διε-
νεργηθεί από το ίδιο το ∆Σ και από τον ίδιο το ∆ιευθύνοντα Σύµ-
βουλο- που, βεβαίως, µε τα έξοδά του θα επιβαρύνει τον
προϋπολογισµό του Υπουργείου και εν γένει το δηµόσιο.

Με λίγα λόγια θέλω να πω ότι αυτό δήθεν το µεγάλο αναπτυ-

ξιακό εγχείρηµα, που ήταν πραγµατικά σοβαρό και για το οποίο
κόπτεται ο τέως Υπουργός Μακεδονίας – Θράκης, κατέστη
γράµµα κενό περιεχοµένου και διόγκωσε και το δηµόσιο και τον
ίδιο τον προϋπολογισµό του Υπουργείου µε αυτές τις πολυτελείς
δαπάνες, τις σκανδαλώδεις δαπάνες για τη λειτουργία ενός ∆Σ
που συνεδρίασε ελάχιστες φορές και δεν έκανε κανένα απολύ-
τως έργο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Όσον αφορά το έτερο αναπτυξιακό εγχείρηµα, της µετεγκα-
τάστασης της ∆ιεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχετε δευτερολο-
γία µετά, κυρία Υφυπουργέ.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆ύο δευτερόλε-
πτα µόνο, κύριε Πρόεδρε. Αυτό θα πω.

…το µόνο που έκανε η κυβέρνησή σας –που, βεβαίως, ήταν
µία πρόταση του ΠΑΣΟΚ από δεκαετίας- όλη αυτή την πενταετία,
ήταν να παγώσει κάθε διαδικασία για την υλοποίησή του.

Επιφυλάσσοµαι για τα υπόλοιπα, κύριε συνάδελφε, στη δευ-
τερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ
πολύ.

Ο συνάδελφος Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρος
Καλαφάτης ως ερωτών έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κυρία Υπουργέ, το µόνο που κατα-
φέρατε στην πεντάλεπτη παρέµβασή σας ήταν όχι να απαντή-
σετε στα ερωτήµατα τα οποία σας έθεσα, αλλά να
δηµιουργήσετε περισσότερα ερωτήµατα. Ίσως η πιο καθαρή
απάντηση που µπορεί κανείς να διακρίνει, είναι ο τρόπος µε τον
οποίο σκέφτεστε να πολιτευτείτε. Είναι ένας τρόπος καθαρά κοµ-
µατικός, καθαρά, αν θέλετε, της «πράσινης ανάπτυξης», αλλά µε
την πολύ στενή του όρου έννοια.

Έρχοµαι, όµως, στο προκείµενο, γιατί τα ερωτήµατα ήταν
σαφή και δεν δόθηκαν απαντήσεις.

Ουσιαστικά εγώ θέλω να µου απαντήσετε αν αποκηρύσσετε
τη συνειδητή επιλογή του ιδρυτή του ΠΑΣΟΚ, του Ανδρέα Πα-
πανδρέου, που υπηρέτησε και ως Υπουργός Μακεδονίας – Θρά-
κης για έξι µήνες το 1985 ακριβώς για να υποδηλώσει τη σηµασία
της εθνικής διάστασης του ρόλου του Υπουργείου Μακεδονίας
– Θράκης. Για ποιο λόγο, λοιπόν, αποκηρύσσετε αυτή εδώ τη
θέση µε την κατάργηση του Υπουργείου;

Και χαίροµαι, διότι για πρώτη φορά παραδέχεστε ότι καταρ-
γήθηκε το Υπουργείο. ∆ιότι κατά τη διάρκεια της παραλαβής –
παράδοσης άκουσα τον Υπουργό να λέει ότι δεν καταργείται το
Υπουργείο, αλλά αναβαθµίζεται. Άρα, εδώ, βεβαίως, σωστά λέτε
ότι καταργείται, διότι το προεδρικό διάταγµα ήταν σαφές.

∆εύτερον, θα ήθελα να γνωρίζω αν οι ειδικοί, εθνικοί, συµβο-
λικοί ρόλοι οι οποίοι επέβαλαν τη λειτουργία του Υπουργείου Μα-
κεδονίας – Θράκης επί πολλές δεκαετίες, έχουν πάψει, κατά την
άποψη της Κυβέρνησης, να υφίστανται και γι’ αυτό ουσιαστικά
καταργήθηκε το Υπουργείο Μακεδονίας – Θράκης. Και θέλω
απαντήσεις σαφείς σε αυτό, στο αν δεν υπάρχουν, δηλαδή,
ακόµα δυνάµεις που σφετερίζονται το όνοµα της Μακεδονίας
αυτή τη στιγµή που µιλάµε, αν έχουµε τελειώσει, µε λίγα λόγια,
µε το Σκοπιανό και δεν τον έχουµε καταλάβει. Να µας πείτε, τι
ακριβώς γίνεται εδώ πέρα.

Τρίτον, θα ήθελα να υπογραµµίσω και τον αναπτυξιακό και το
ρόλο της αποκέντρωσης που διεκπεραίωνε το Υπουργείο Μακε-
δονίας – Θράκης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά τα µεγάλα αναπτυξιακά εγχειρήµατα και τη Ζώνη
Καινοτοµίας. Εκτός από την αναφορά που κάνατε, η οποία βρί-
θει ανακριβειών -και θα επανέλθω, γιατί ο χρόνος δεν µου επι-
τρέπει- και σχετικά µε το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της Ζώνης
Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης και σχετικά µε το έργο το οποίο
έχει ήδη διεκπεραιωθεί, θυµίζω µονάχα ότι αυτά τα εγχειρήµατα
της Ζώνης Καινοτοµίας -εφόσον δεν το γνωρίζετε, να σας το
υπενθυµίσω- θέλουν τουλάχιστον µία δεκαετία µε δώδεκα χρόνια
στην πλήρη τους διάσταση για να µπορέσουν να αποδώσουν. Το
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∆ιοικητικό Συµβούλιο ουσιαστικά λειτουργεί µερικούς µήνες.
Και, βεβαίως, αυτό που κατάφερε η κυβέρνηση ιδιαίτερα τους

τελευταίους µήνες, το τελευταίο χρονικό διάστηµα, ήταν επιτέ-
λους να οριστεί χώρος όπου θα δηµιουργηθεί η Ζώνη Καινοτο-
µίας της Θεσσαλονίκης.

Αναφορικά βεβαίως µε τη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, ήταν
ένα µεγάλο εγχείρηµα µέσα σε ελάχιστες εβδοµάδες µε την
πόλη να συµφωνεί, να οµονοεί για πρώτη φορά για αυτό το τόσο
µεγάλο αναπτυξιακό εγχείρηµα που αφορά όχι µόνο την πόλη
της Θεσσαλονίκης αλλά την ευρύτερη περιοχή της Μακεδονίας
και της Θράκης. Είχα την τιµή να προεδρεύσω σε αντίστοιχη επι-
τροπή, η οποία αποτελούνταν όχι από κοµµατικά στελέχη, όπως
υπαινιχθήκατε και για τη Ζώνη Καινοτοµίας προηγουµένως, γιατί
και στη Ζώνη Καινοτοµίας τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
δεν έχουν καµµία σχέση µε κοµµατικά στελέχη, ήταν µέλη της
ευρύτερης κοινωνίας της Θεσσαλονίκης και µάλιστα εκπρόσωποι
φορέων και επιµελητηρίων, όπως ακριβώς συνέβη και στην επι-
τροπή που αφορούσε την εισήγηση προς την Κυβέρνηση σχε-
τικά µε το χώρο όπου θα ήταν σωστό να εγκατασταθεί και να
µετεγκατασταθεί η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης.

Αυτό, λοιπόν, το εγχείρηµα µόλις σε λίγους µήνες έλαβε
σάρκα και οστά επί –αν θέλετε- επίβλεψης του Υπουργού Μακε-
δονίας-Θράκης. Έτσι απαντώ και έµµεσα στο ότι ο Υπουργός
Μακεδονίας Θράκης και το Υπουργείο Μακεδονίας Θράκης είχαν
πολύ σηµαντικό ρόλο να διεκπεραιώσουν µε απτά αποτελέσµατα
µε την ολοκλήρωση της φάσης της Ζώνης Καινοτοµίας, µε τη
δροµολόγηση και την τελική απόφαση που ελήφθη σε ελάχιστες
εβδοµάδες σχετικά µε την δηµιουργία ενός νέου εκθεσιακού συ-
νεδριακού κέντρου που θα δώσει αναπτυξιακή πνοή σε όλη την
ευρύτερη περιφέρεια και βεβαίως µε την απόφαση που ελήφθη
να αξιοποιηθεί και η υπόλοιπη, η άλλη υποψήφια περιοχή που
αφορούσε την περιοχή Λαγκαδά για τη ζώνη, για την εγκατά-
σταση της ∆ιεθνούς Έκθεσης της Θεσσαλονίκης όπου αποφα-
σίστηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση να δηµιουργηθεί εκεί
ένας τρίτος πυλώνας ανάπτυξης στη βορειοδυτική πλευρά της
πόλης.

Σας αναφέρω, λοιπόν, µε επικεφαλίδες, σηµαντικές πρωτο-
βουλίες που αυτό το Υπουργείο Μακεδονίας Θράκης ανέδειξε,
προχώρησε, δροµολόγησε και υλοποίησε, αποδεικνύοντας στην
πράξη ότι πέρα από το συµβολικό, σηµειολογικό, εθνικό ρόλο
που διεκπεραίωνε και µε τις επαφές που είχε ο Υπουργός Μακε-
δονίας Θράκης µε εκπροσώπους άλλων κρατών και µε τις επα-
φές που είχε µε προξένους και µε πρέσβεις σε ζητήµατα που
αφορούν τα εθνικά συµφέροντα, παράλληλα είχε τη δυνατότητα
και απεδείχθη αυτό το τελευταίο διάστηµα ο Υπουργός Μακε-
δονίας Θράκης και το Υπουργείο να παίξει σηµαντικό αναπτυ-
ξιακό ρόλο, τον οποίο βεβαίως δεν µας απαντήσατε ακόµα εάν
σκοπεύετε να τον συνεχίσετε.

Κλείνω, λοιπόν, µε την υπόµνηση ότι θα περίµενε πολύς κό-
σµος, 2,5 εκατοµµύρια συµπολιτών µας, το των Ελλήνων πολι-
τών, που είχε για πολλές δεκαετίες ως σηµείο αναφοράς την
κυβερνητική πολιτική στην βόρεια Ελλάδα όχι µόνο την εθνική
αλλά και την αναπτυξιακή, απαντήσεις συγκεκριµένες και απτές
και αυτές δεν τις έχει λάβει και πολύ φοβούµαι ότι δεν θα τις
λάβει ούτε στο άµεσο µέλλον.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Υφυπουργός, κ.

Θεοδώρα Τζάκρη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνάδελφε,
επειδή αναφερθήκατε σε αυτό, πραγµατικά έχει κανείς δύο τρό-
πους να πολιτεύεται. Ο ένας τρόπος είναι ο εύκολος και γίνεται
µε κορώνες, γίνεται µε φωνασκίες, γίνεται µε εκµετάλλευση του
εθνικού αισθήµατος του κάθε λαού µας, του λαού µας, του ελ-
ληνικού λαού, τον οποίο όµως ακολουθώντας συγκεκριµένο
δρόµο, κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι τελικά τον προδίδεις.

Ο άλλος τρόπος είναι ο δύσκολος τρόπος για να ασκήσεις πο-
λιτική, γιατί εκεί απαιτείται συστηµατική δουλειά, απαιτείται µέ-
θοδος, απαιτούνται οι χαµηλοί τόνοι και κυρίως απαιτείται
ειλικρίνεια και απέναντι στον εαυτό µας και απέναντι στους άλ-
λους.

Νοµίζω ότι µε αυτόν τον τρόπο τον τελευταίο, τον δεύτερο,
µπορείς ουσιαστικά να υπηρετήσεις τον λαό µε τρόπο αποτελε-
σµατικό και ουσιαστικό και όχι µε τον τρόπο που εσείς επιλέξατε.

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ επιλέξαµε τον δεύτερο δρόµο, τον δύσκολο.
Εσάς σας χαρίζουµε να παραµείνετε εκεί που επιλέξατε, να κά-
νετε πολιτική µε φωνασκίες και κορώνες, εσείς και όσοι άλλοι εν
πάση περιπτώσει σας υποστηρίζουν.

Από εκεί και πέρα είµαι βέβαιη, κύριε συνάδελφε, ότι ο χρό-
νος θα αποδείξει τη σηµασία της αναβάθµισης πραγµατικά που
συνέβη στη βόρεια Ελλάδα µε την τοποθέτηση δύο Υφυπουργών
εκ των δύο εκ των σηµαντικότερων Υπουργείων που υπάρχουν
σήµερα στη χώρα, το Υπουργείο Εσωτερικών και το Υπουργείο
Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας στη Θεσσαλο-
νίκη και είµαι σίγουρη ότι αυτό θα συµβεί και πολύ περισσότερο,
θα πειστεί ο ελληνικός λαός και πολύ περισσότερο οι Θεσσαλο-
νικείς και οι πολίτες της βόρειας Ελλάδας, κύριε συνάδελφε, που
οφείλουµε να παραδεχθούµε –και το δείχνουν και οι δηµοσκο-
πήσεις- ότι µέχρι τώρα εξέφραζαν σοβαρότατες αµφιβολίες και
αµφισβητήσεις για το ρόλο που έπαιξε αυτό το Υπουργείο µε τον
τρόπο που λειτουργούσε στη βόρειο Ελλάδα. Θα πειστούν για
τη σκοπιµότητα της αντικατάστασής του µε τη Γενική Γραµµα-
τεία, η οποία πλέον έχει σηµαντικότατες, οριοθετηµένες, καθο-
ριστικές και επιτέλους ουσιαστικότατες αρµοδιότητες.

Όσον αφορά τώρα τα αναπτυξιακά εγχειρήµατα εµείς σας δια-
βεβαιώνουµε ότι θα υλοποιήσουµε και τη χωροταξική κατανοµή
της Ζώνης Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης, την οποία εσείς κατά
τρία χρόνια αφήσατε «γράµµα κενό» περιεχοµένου, όπως σας
είπα και προηγουµένως και µάλιστα να την υλοποιήσουµε εξορ-
θολογίζοντας και τη λειτουργία της Ζώνης αυτής αλλά και τις
αµοιβές στις οποίες ούτε καν αναφερθήκατε προηγουµένως
αυτού του πολυτελέστατου και δαπανηρότατου ∆Σ, το οποίο επι-
µένω ότι απαρτίζεται αποκλειστικά από κοµµατικά σας στελέχη
που δεν έχουν καµµία σχέση µε την ανάπτυξη της ευρύτερης πε-
ριοχής της βορείου Ελλάδος.

Και βεβαίως το ίδιο συµβαίνει –και δεσµευόµαστε γι’ αυτό- και
για το έτερο αναπτυξιακό επιχείρηµα, αυτό της µετεγκατάστα-
σης της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης στη δυτική Θεσσα-
λονίκη, όπως είπατε, χωρίς µάλιστα την ύπαρξη του ΥΜΑΘ, σε
συνεργασία πάντα µε το συναρµόδιο Υπουργείο Οικονοµικών και
µε τον Υφυπουργό που έχει εγκατασταθεί στη Θεσσαλονίκη,
γιατί θα φροντίσουµε ώστε να δροµολογηθούν και να υλοποιη-
θούν και µάλιστα σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα όλα αυτά,
γιατί εσείς προς την κατεύθυνση αυτή δυστυχώς πεντέµισι ολό-
κληρα χρόνια δεν κάνατε απολύτως τίποτε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ κυρία Υπουργέ, και για τη τήρηση του χρόνου.
Επόµενη είναι η µε αριθµό 50/10.11.2009 πρώτη επίκαιρη ερώ-

τηση του πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε το σχεδιασµό στον τοµέα της στέγασης των αδύναµων οι-
κονοµικά φοιτητών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουρουµπλή έχει ως εξής:
«Η ύπαρξη ενός σύγχρονου κοινωνικού κράτους οφείλει να

εξασφαλίσει ίσες δυνατότητες στο αυτό σηµείο εκκίνησης όλων
των νέων, ώστε η εξέλιξή τους να µην εξαρτάται από την κοινω-
νικοοικονοµική θέση της οικογένειας. Τις µέρες αυτές βρίσκεται
σε εξέλιξη η διαδικασία εισαγωγής των φοιτητών στις φοιτητι-
κές εστίες. Εκατοντάδες νέοι και νέες αντιµετωπίζουν σοβαρό
πρόβληµα συνέχισης των σπουδών τους, λόγω της αδυναµίας
της πολιτείας να αντιµετωπίσει το πρόβληµα αυτό µε αποφασι-
στικότητα και αποτελεσµατικότητα.

Το άβατο της διαχείρισης των φοιτητικών εστιών, η απουσία
επαρκών φοιτητικών στεγών και η έλλειψη επαρκούς χρηµατο-
δότησης οδηγούν πολλούς νέους στην απόφασή τους για µη συ-
νέχιση των σπουδών τους. Αν είναι δυνατόν σε φοιτητές µε
οικογενειακό εισόδηµα 4.000 ευρώ και 5.000 ευρώ ετησίως να
απορρίπτεται το αίτηµα στέγασής τους στις φοιτητικές εστίες,
µε συνέπεια να µην µπορούν να πραγµατοποιήσουν τις σπουδές
τους! Η δωρεάν παιδεία καθίσταται κενού περιεχοµένου, όταν
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δεν απαντά στα πραγµατικά προβλήµατα εκείνων που την έχουν
ανάγκη.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Ποια θα είναι τα άµεσα µέτρα µε τα οποία η νέα Κυβέρνηση θα

αποτυπώσει µία νέα πολιτική µέριµνας στον τοµέα της στέγασης
των αδύναµων οικονοµικά φοιτητών;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουρουµπλή θα απαντήσει η
Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κα
Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Στο επίκεντρο των αλλαγών συνολικά στο σύστηµα παιδείας
που έχει επιχειρήσει ήδη το Υπουργείο µας, βρίσκεται ο µαθη-
τής. Και όταν λέω ο µαθητής, κύριε συνάδελφε, προφανώς εννοώ
ο µαθητής από τριών έως εκατόν τριών ετών, διότι η διά βίου µά-
θηση είναι ακριβώς αυτό και οι αλλαγές στην παιδεία αρχίζουν
από την προσχολική αγωγή και καταλήγουν στη δια βίου µάθηση.
Στο επίκεντρο των αλλαγών είναι ο µαθητής, άρα και ο φοιτητής
σε ό,τι αφορά την Τριτοβάθµια Εκπαίδευση.

Το θέµα, το οποίο θίγετε, το θέµα της φοιτητικής στέγης και
της γενικότερης βοήθειας των φοιτητών, είναι πάρα πολύ σηµα-
ντικό. Αρχίζω λέγοντας τι κατά τη γνώµη µας είναι η προτεραιό-
τητα. Η πρώτη προτεραιότητα –και θα συµφωνήσω µαζί σας-
είναι να φτιάξουµε ένα σύστηµα το οποίο να δίνει βοήθεια στους
φοιτητές εκείνους που το έχουν πρώτιστα ανάγκη. Και αυτοί είναι
οι φοιτητές οι οποίοι έχουν τις µεγαλύτερες ανάγκες οικονοµικά.

Το δεύτερο είναι βεβαίως να υποδεχτεί το σύστηµα αυτό και
φοιτητές που έρχονται από το εξωτερικό στο πλαίσιο προγραµ-
µάτων, όπως τα προγράµµατα ERASMUS, όπως ακριβώς και
τους δικούς µας, τους Έλληνες φοιτητές, τους υποδέχονται αντί-
στοιχα οι εστίες και τα βοηθήµατα που υπάρχουν στο εξωτερικό
και να µη «ντρέπεται» το ελληνικό σύστηµα, ο Έλληνας πολίτης,
ο Έλληνας εκπαιδευτικός, ο Έλληνας φοιτητής για την κατάντια
την οποία βλέπουν και οι ξένοι φοιτητές όταν έρχονται στις
εστίες µας. Πρώτη, λοιπόν, µέριµνα για τους δικούς µας φοιτη-
τές, δεύτερη µέριµνα για τη φιλοξενία των φοιτητών που έρχο-
νται από το εξωτερικό.

Ποια είναι η κατάσταση σήµερα; Την περιγράφετε και σεις,
θέλω µόνο δύο τρία πράγµατα να προσθέσω, γιατί αυτό που συµ-
βαίνει σήµερα δεν περιποιεί τιµή σε κανέναν, ούτε στην πολιτεία
ούτε σε κανέναν άλλο συντελεστή της εκπαιδευτικής διαδικασίας
και της φοιτητικής και µαθητικής κοινότητας.

Έχουµε, όχι απλώς προβλήµατα καθαριότητας, αλλά προβλή-
µατα και διαχείρισης και ασφάλειας των κτηρίων. Έχουµε πολλές
φορές ακόµη και πατρωνία –λυπούµαι που το λέω- από οµάδες,
οι οποίες δεν ελέγχονται βεβαίως από κανέναν και κάνουν το δικό
τους. Είναι κανείς να ντρέπεται!

Από την άλλη, έχουµε ένα θεσµικό πλαίσιο, το οποίο γνωρίζετε
και το οποίο δίδει, στο πλαίσιο της αυτοτέλειας, στα πανεπιστή-
µια της χώρας τη δυνατότητα να χαράξουν την πολιτική τους για
τη στέγαση των φοιτητών, µε κριτήρια τα οποία εκείνα ορίζουν.
Και, βεβαίως, επικουρικά υπάρχει το Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας, το
οποίο εποπτεύεται από το Υπουργείο Παιδείας.

Αυτό, όµως, που είναι σηµαντικό να δούµε τώρα είναι το πώς
και µε ποια κριτήρια θα πάµε να αναµορφώσουµε το σύστηµα
που υπάρχει, για να είναι στο επίκεντρο, όπως είπα πριν, ο φοι-
τητής που έχει ανάγκη.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Το πρώτο πράγµα που πρέπει να κάνει κανείς, βεβαίως –θα τα
πω επιγραµµατικά, κύριε Πρόεδρε, και θα συνεχίσω στη δευτε-
ρολογία µου, για να µην πάρω πάρα πολύ χρόνο- είναι να αυξή-
σει συνολικά την αυτοτέλεια των πανεπιστηµίων και να βάλει και
ευρύτερους προγραµµατικούς στόχους στη συµφωνία µε το
Υπουργείο Παιδείας.

Από την άλλη, πρέπει να δούµε πολύ συστηµατικά τι συµβαί-
νει, να καταγράψουµε την κατάσταση στο Εθνικό Ίδρυµα Νεό-
τητας -πράγµα που ήδη κάνουµε- και να πάµε σε πολύ σοβαρές
θεσµικές λύσεις.

Κύριε Πρόεδρε, θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Ο ερωτών συνάδελφος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Παναγιώτης

Κουρουµπλής έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά

τα λόγια, µε τα οποία αναφέρθηκε στο ζήτηµα η Υπουργός, επι-
βεβαιώνουν µία δεινή και οδυνηρή πραγµατικότητα, την οποία
έχουν να αντιµετωπίσουν εκείνοι που πραγµατικά έχουν ανάγκη
τη φοιτητική στέγη. Και είναι µία δεινή πραγµατικότητα, απένα-
ντι στην οποία δεν µπορεί να δικαιολογηθεί το πολιτικό σύστηµα,
όταν γνωρίζουµε πόσο µεγάλη είναι η φοροδιαφυγή, πόσο µε-
γάλη είναι η σπατάλη δια µέσου της γραφειοκρατίας από το ελ-
ληνικό κράτος και όταν έρχεται το ελληνικό κράτος να απαντήσει
σε πραγµατικά προβλήµατα, όπως εκείνο της δωρεάν παιδείας,
να προσφεύγουµε στην οικονοµική αδυναµία. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα, απέναντι στην οποία θα πρέπει να απαντήσουµε µε
πειστικό επιχείρηµα.

Ο ελληνικός λαός έφερε το ΠΑΣΟΚ στη διακυβέρνηση της
χώρας. Οφείλουµε, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, να δώσουµε συγκε-
κριµένες απαντήσεις, γιατί υπάρχουν πάρα πολλά νέα παιδιά
τώρα που δεν µπορούν να συνεχίσουν τις σπουδές τους.

Βεβαίως, είναι το διαχειριστικό ζήτηµα των φοιτητικών εστιών.
Είναι γνωστό το τι γίνεται. Και εκεί, πιστεύω ότι θα τολµήσετε να
κάνετε ρήξη, διότι δεν υπάρχει άλλος τρόπος, εάν δεν συγκρου-
στείτε µε συµφέροντα. ∆ιότι πραγµατικά υπάρχουν και εµφιλο-
χωρούν σ’ αυτόν τον χώρο συµφέροντα.

Από την άλλη µεριά, βεβαίως, πρέπει να υπάρξει µία µεγαλύ-
τερη χρηµατοδότηση στον τοµέα αυτό, εάν θέλουµε πραγµατικά
να πούµε σε αυτούς τους νέους ανθρώπους ότι υπάρχει µέλλον
και γι’ αυτούς, ότι υπάρχει δωρεάν παιδεία και γι’ αυτούς.

Είναι βέβαιο ότι δεν υπάρχει άλλος τρόπος για να λυθεί αυτό
το ζήτηµα, παρά να αυξηθεί η χρηµατοδότηση στον τοµέα αυτόν.
Σε παιδιά µε 6.000 ευρώ µπορούµε να τους απαντήσουµε ότι δεν
έχουν δικαίωµα να σπουδάσουν; Όταν υπάρχει 6.000 ευρώ ει-
σόδηµα στην οικογένεια, είναι δυνατόν να βρίσκονται εκτός των
φοιτητικών εστιών και να µη µπορούν να συνεχίσουν τις σπου-
δές τους και όταν η οικογένεια έχει δύο ή τρία παιδιά σε διαφο-
ρετικά πανεπιστήµια και περιοχές;

Είναι µια πραγµατικότητα, την οποία δυστυχώς, αν και είστε
νέοι στο Υπουργείο, καλείστε να διαχειριστείτε, να απαντήσετε.
Κατανοούµε ότι είναι ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα το οποίο έχετε
µπροστά σας στις πρώτες ηµέρες της διακυβέρνησης, αλλά
οφείλουµε να το αναδείξουµε και αναµένουµε και πιστεύουµε ότι
µε γενναιότητα, µε αποφασιστικότητα και µε δικαιοσύνη θα απα-
ντήσετε σε αυτό το πραγµατικό πρόβληµα, που έχει να κάνει µε
την έννοια της δωρεάν παιδείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Κουρουµπλή.

Τον λόγο έχει η Υφυπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κυρία Χριστοφιλοπούλου για τρία λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Παιδείας, ∆ια Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, να ξεκαθαρίσω
ότι το Υπουργείο Παιδείας, αυτό καθ’ εαυτό, δεν καλείται, έτσι
όπως έχει σήµερα το θεσµικό πλαίσιο, να διαχειριστεί την κατά-
σταση. Καλούνται να διαχειριστούν την κατάσταση τα Ανώτατα
Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα. Στο πλαίσιο της δικής τους αυτοτέλειας
και µε τους πόρους που τους διαθέτει το Υπουργείο Παιδείας,
την κατανοµή των οποίων πόρων κάνουν συνολικά, µέσα στην
κατανοµή αυτή είναι και οι δαπάνες για τις φοιτητικές εστίες.
Αυτό είναι το ένα.

Και όχι απλώς, όπως είπα πριν, δεν θέλουµε να καταργήσουµε
την αυτοτέλεια των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, αλλά
θέλουµε να την αυξήσουµε.

Το δεύτερο είναι ότι πάρα πολλά από τα Ανώτατα Εκπαιδευ-
τικά Ιδρύµατα δίνουν µε αποφάσεις τους την αρµοδιότητα και τα
προγράµµατα φοιτητικής στέγης και σίτισης στο Εθνικό Ίδρυµα
Νεότητας. Εκεί υπάρχει η εποπτεία του Υπουργείου Παιδείας.
Προτιθέµεθα, λοιπόν, και ήδη έχουµε ξεκινήσει, να κάνουµε κα-
ταγραφή όλων των χώρων των εστιών και της κατάστασης που
αυτές είναι σήµερα.
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∆εύτερον, να κάνουµε καταγραφή των φοιτητών που σήµερα
φιλοξενούνται εκεί και εφόσον πρόκειται για φοιτητές, γιατί
υπάρχουν στοιχεία –και το γνωρίζετε και εσείς- ότι πολλές φορές
δεν είναι φοιτητές. Να αξιολογήσουµε αυτό το πλαίσιο το οποίο
επιτρέπει σε κάποιους που, αν θέλετε, τυπικά µπορεί να πληρούν
ορισµένα από τα κριτήρια του υπάρχοντος κανονισµού, αλλά κατ’
ουσία να µην χρειάζονται καθόλου τη βοήθεια της φοιτητικής
στέγης, ενώ κάποιοι άλλοι φοιτητές –όπως πολύ σωστά είπατε-
που έχουν ανάγκη τη φοιτητική στέγη θα µένουν έξω από το σύ-
στηµα.

Άρα, καταγραφή της κατάστασης των κτηρίων, καταγραφή
των υπαλλήλων του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας, όπου και αν
αυτοί βρίσκονται, γύρω-γύρω στην Ελλάδα, καταγραφή και όλων
των δραστηριοτήτων σίτισης, γιατί και εκεί έχουν καταγγελθεί
πολλά. Έχουµε όµως και άριστα παραδείγµατα πανεπιστηµίων
που πραγµατικά είναι να τα χαίρεσαι στον τρόπο µε τον οποίο
χειρίζονται τη σίτιση και τη στέγαση των φοιτητών. Τέλος, κατα-
γραφή του υπάρχοντος φοιτητικού δυναµικού, το οποίο φιλοξε-
νείται στις εστίες.

Αν δεν κάνουµε αυτό το οποίο κάνουµε τώρα, δεν θα µπορέ-
σουµε να πάµε σε ένα διάλογο, κατ’ αρχήν σε κατεύθυνση άλλη
προς το ΕΙΝ, το οποίο θα αναµορφωθεί πλήρως, αλλά και σ’ ένα
διάλογο µε τα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα, σεβόµενοι µεν
την αυτοτέλειά τους, βάζοντας όµως και εµείς ως Υπουργείο Παι-
δείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων ένα ευρύτερο πλαί-
σιο στόχων, τέτοιων που να µπορούν δε να εξυπηρετούν αυτές
ακριβώς τις ανάγκες που περιέγραψα στην αρχή της πρωτολο-
γίας µου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κυρία Υπουργέ.
Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 55/10-11-2009 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ανδρέα Λυκουρέντζου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων και την
εφαρµογή των κανόνων υγιεινής σε όλες τις σχολικές µονάδες
για την αποφυγή κρουσµάτων της νέας γρίπης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Οι εκτιµήσεις Ελλήνων επιστηµόνων, όπως εµφανίζονται στα

δηµοσιεύµατα του ηµερήσιου Τύπου, αλλά και των ηλεκτρονικών
µέσων επικοινωνίας, αναφέρουν το σοβαρό ενδεχόµενο της επέ-
κτασης της διασποράς της γρίπης Α(Η1Ν1) στο αµέσως επόµενο
χρονικό διάστηµα. Παράλληλα αυξηµένος αριθµός περιστατικών
γρίπης δηλώνεται σε νεαρές ηλικίες, καθώς επίσης προσφάτως
σηµειώθηκαν και θανατηφόρα κρούσµατα, ευτυχώς σε εξαιρε-
τικά περιορισµένο αριθµό. Η εκπαιδευτική κοινότητα και οι γο-
νείς παρακολουθούν µε έντονο ενδιαφέρον τις εξελίξεις και υπό
το βάρος των πληροφοριών οι οποίες διοχετεύονται στην ελλη-
νική κοινωνία κυρίως από τα Μ.Μ.Ε. ευλόγως ανησυχούν και διε-
ρωτώνται, εάν λαµβάνονται τα απαιτούµενα µέτρα και εάν
εφαρµόζονται οι απαιτούµενοι κανόνες υγιεινής για την προστα-
σία των µαθητριών και των µαθητών.

Κατόπιν αυτών, ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Εφαρµόζονται στο σύνολο των σχολικών µονάδων της

χώρας οι οδηγίες, οι οποίες έχουν δοθεί από το Υπουργείο
Υγείας και ακολούθως γνωστοποιήθηκαν µε εγκυκλίους του
Υπουργείου Παιδείας στα αρµόδια όργανα της εκπαιδευτικής
κοινότητας, προ της ενάρξεως του σχολικού έτους 2009-2010;

2. ∆ιαθέτουν οι σχολικές µονάδες επάρκεια στα απαιτούµενα
υλικά για την τήρηση των κανόνων υγιεινής;

3. To Υπουργείο Παιδείας εξακολουθεί να εφαρµόζει τις δια-
δικασίες καθηµερινής παρακολούθησης των εµφανιζόµενων
κρουσµάτων γρίπης στις σχολικές τάξεις και µε ποια κριτήρια
αποφασίζει τη συνέχεια ή την αναστολή της λειτουργίας τους; »

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει η
Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ.
Χριστοφιλοπούλου.

Η κυρία Υπουργός, έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Με αυτήν την ερώτηση,
κύριε συνάδελφε, µου δίνετε τη δυνατότητα να ενηµερώσω για

ένα θέµα που απασχολεί κάθε ελληνική οικογένεια, κάθε άν-
θρωπο τελικά και όχι µόνο τους µαθητές. Με βάση τα στοιχεία
που µας δίνει καθηµερινά το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης βρισκόµαστε στην άνοδο του κύµατος των κρου-
σµάτων.

Η παύση λειτουργίας των σχολείων έχει διπλό στόχο, όπως
γνωρίζετε και εσείς από την προηγούµενη θητεία σας στο Υπουρ-
γείο. Πρώτος στόχος είναι η προστασία της υγείας των µαθητών
και των εκπαιδευτικών. Ο δεύτερος εξίσου σηµαντικός είναι µε
την ολιγοήµερη παύση της λειτουργίας του σχολείου να ανακο-
πεί η αύξηση του κύµατος των κρουσµάτων. Παγκόσµιοι δείκτες
και στοιχεία που µας δίνει το Υπουργείο Υγείας διαβεβαιώνουν
ότι αυτή η µέθοδος είναι κατάλληλη ούτως ώστε να έχουµε µεί-
ωση της ανόδου του κύµατος των κρουσµάτων.

Έχουµε είκοσι πέντε κλειστά σχολεία εκ των οποίων τέσσερα
ανοίγουν σήµερα. Είναι ένα ποσοστό 0,15% του συνόλου των
σχολείων στη χώρα. Παρακολουθούµε πάρα πολύ στενά την κα-
τάσταση. Στείλαµε στα σχολεία µια επικαιροποιηµένη και απλο-
ποιηµένη εγκύκλιο του Υπουργείου Υγείας µε όλες τις
προληπτικές και άλλες δραστηριότητες που πρέπει να κάνουν µε
οδηγίες αρκετά χρηστικές και διευκρινιστικές έτσι ώστε να γνω-
ρίζουν και οι εκπαιδευτικοί και οι γονείς και οι µαθητές τι πρέπει
να κάνουν. Με απόφαση της Υπουργού κυρίας ∆ιαµαντοπούλου
ορίσαµε ως υπεύθυνους τους διευθυντές του σχολείου γιατί
τόσο εκείνοι όσο και τα στελέχη της εκπαίδευσης πρέπει να πα-
ρακολουθούν το κάθε σχολείο κάθε µέρα και να δίνουν τις κα-
τάλληλες διευκρινίσεις για την εγκύκλιο.

∆εύτερον, το ίδιο το Υπουργείο Παιδείας µέσω των περιφε-
ρειακών διευθύνσεων και των διευθύνσεων εκπαίδευσης παρα-
κολουθεί καθηµερινά την τήρηση όλων αυτών των κανονισµών.
Κάναµε έναν καταµερισµό ανά σχολική µονάδα του ποσού των
435.000.000 ευρώ το οποίο εξασφαλίστηκε τον Σεπτέµβριο από
τη δική σας ηγεσία –εδώ υπάρχει η συνέχεια του κράτους- και
προχωρούµε σε νέους τρόπους ηλεκτρονικής καταγραφής των
απουσιών κάτι που διευκολύνει πάρα πολύ γιατί δεν έχεις πια την
χρονοβόρα διαδικασία να καταγράφεις τις απουσίες και να τις
στέλνεις στο εκπαιδευτικό σύστηµα.

∆ιαβεβαιώνουµε ότι και η διδακτέα ύλη µπορεί να καλυφθεί.
Ήδη έχουµε τρόπο γι’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Λυκουρέντζος
έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Σας ευχαριστώ για την απά-
ντησή σας, κυρία Υπουργέ, γιατί µε τα στοιχεία τα οποία κατα-
θέσατε παρουσιάζεται ότι υπάρχει πράγµατι συνέχεια στη
λειτουργία του κράτους και ότι απέναντι στην ένταση της επέ-
κτασης του ιού της γρίπης συνεχίζεται η τήρηση των διαδικασιών
και το σχέδιο το οποίο εµείς είχαµε ετοιµάσει και εσείς τώρα το
βελτιώνετε σε ορισµένα σηµεία.

Σηµασία έχει το ότι απέναντι σ’ ένα θέµα που δεν προσφέρε-
ται για κοµµατικούς ανταγωνισµούς και για άγονες αντιπαραθέ-
σεις εσείς τηρείτε υπεύθυνη στάση, όπως και εµείς παρά το
γεγονός ότι κατά τη διάρκεια των καλοκαιρινών µηνών δεν είχαµε
αυτή την µεταχείριση από εσάς όταν ήσασταν Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση ούτε και από άλλους επικοινωνιακούς κύκλους για το
αν και κατά πόσον προετοιµάζαµε την ελληνική πολιτεία το
Υπουργείο Παιδείας να έχει αυτήν την ετοιµότητα που παρου-
σιάζει σήµερα. Χαίροµαι, λοιπόν, για το γεγονός ότι λειτουργεί η
θεσµική οργάνωση. Προσθέσατε στοιχεία. Παρακολουθείτε από
κοντά την εξέλιξη του φαινοµένου της επιδηµίας της γρίπης.
Έτσι µπορούµε να αισθανόµαστε την σιγουριά ότι οι µαθήτριες
και οι µαθητές κατά τη διάρκεια των σπουδών τους ακόµα και αν
βρεθούν µπροστά στην επιδηµία της γρίπης θα υπάρξει ετοιµό-
τητα αντίδρασης από το Υπουργείο Παιδείας.

Θέλω να επισηµάνω ότι πρέπει να παρακολουθήσετε µέσω του
µηχανισµού που περιγράψατε την δυνατότητα να υπάρχουν πα-
ντού τα υλικά υγιεινής τα οποία απαιτούνται στα σχολεία και να
µην σπαταλώνται. Να είναι στη διάθεση των µαθητών και των εκ-
παιδευτικών.

Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω την ανάγκη της άµεσης αντί-
δρασης στην περίπτωση κατά την οποία υπάρχει πυκνότητα
κρουσµάτων στα σχολεία, αντίδραση την οποία πρέπει να εκδη-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΑ’ - 13 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 447



λώνει το Υπουργείο σε συνεργασία µε το Υπουργείο Υγείας, αλλά
βεβαίως και µε τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, οι οποίες έχουν
ήδη την αρµοδιότητα, αλλά πάντοτε σε συνεργασία µε τα δύο
Υπουργεία, Παιδείας και Υγείας, για να λάβουν τις τελικές απο-
φάσεις.

Σας εύχοµαι ειλικρινά µε όλη αυτήν την προετοιµασία, µε την
καλή πίστη που υπάρχει εκ µέρους µας και µε τις δυνατότητες να
αξιοποιηθεί πλήρως το θεσµικό και οργανωτικό πλαίσιο να ξεπε-
ράσουµε αυτή τη δοκιµασία που ενδεχοµένως έχουµε µπροστά
µας προς όφελος της ελληνικής νεολαίας, της ελληνικής κοινω-
νίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Νοµίζω ότι πιο γα-

λαντόµο δεν είχαµε άλλον από εσάς, κύριε Ανδρέα Λυκουρέτζο!
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ πολύ κύριε
συνάδελφε για τις επισηµάνσεις σας.

Είµαι σίγουρη ότι στο πλαίσιο της κοινοβουλευτικής µας δρα-
στηριότητας, Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση θα έχουµε πεδία που
µπορούµε να διαφοροποιηθούµε και να συγκρουστούµε αν θέ-
λετε πολιτικά προς όφελος πάντα της δηµοκρατίας. Και µια πολύ
έντονη Αντιπολίτευση, κύριε Πρόεδρε, κάνει και την Κυβέρνηση
καλύτερη.

Στο πλαίσιο όµως, της συνεργασίας –γιατί εδώ πρέπει να
υπάρχει συνεργασία όλων των φορέων έτσι ώστε να αποτραπούν
και φαινόµενα πανικού και προβλήµατα- πρέπει να πω δύο ακόµη
στοιχεία.

Πρώτον, έχουµε ετοιµάσει σε συνεργασία µε το Παιδαγωγικό
Ινστιτούτο ένα πρόγραµµα, το οποίο µπορεί να αναπληρώσει τις
χαµένες ώρες, το οποίο είναι συµπληρωµατικό, για σχολεία τα
οποία κλείνουν πάνω από δεκαπέντε ηµέρες. Θέλω να ελπίζω ότι
δεν θα είναι πολλά αυτά τα σχολεία. Είµαστε όµως, έτοιµοι
ούτως ώστε να έχουµε µία τροποποίηση της ύλης για εκείνα τα
σχολεία, χωρίς να πούµε ότι θα αφαιρέσουµε διδακτική ύλη. Θα
αφαιρέσουµε ίσως κάποιες ασκήσεις. Ήδη έχουµε της προτά-
σεις του Παιδαγωγικού Ινστιτούτου και νοµίζω ότι µπορούµε να
προχωρήσουµε µε πλήρη ασφάλεια.

∆εύτερον, έχουµε τη συµπληρωµατική βοήθεια και της εκπαι-
δευτικής τηλεόρασης. Και η πρόταση, κύριε Πρόεδρε, είναι και
προς εσάς, προς τη Βουλή των Ελλήνων. Αυτό το κοµµάτι της
εκπαιδευτικής τηλεόρασης, το οποίο αφορά τη διδακτέα ύλη να
µπορεί να προβάλλεται και από την τηλεόραση της Βουλής έτσι
ώστε να µπορούν οι µαθητές, οι οποίοι κατ’ ανάγκην βρίσκονται
σπίτι τους, να παρακολουθούν και από την τηλεόραση. Και θα
έχουν τη δυνατότητα, βεβαίως, αν τα σχολεία κλείσουν για πε-
ρισσότερες ηµέρες να συµπληρώσουν την ύλη τους για να µη
χαθούν ώρες και να µη πούµε ότι µηχανιστικά απλώς και µόνο
θα πάµε να παρατείνουµε τη λειτουργία των σχολείων. Το ου-
σιαστικό είναι να συµπληρωθεί η ύλη και να µην υπάρχει χάσιµο
της ουσιαστικής γνώσης και τίποτε άλλο.

Και ένα τελευταίο ακόµη. Το Υπουργείο Παιδείας βρίσκεται σε
συνεχή συνεργασία µε τις Νοµαρχίες και µε το Υπουργείο
Υγείας. Το Υπουργείο Υγείας ενηµερώνεται αµέσως µόλις υπάρ-
ξει ανάγκη και απόφαση να κλείσει ένα σχολείο έτσι ώστε να µπο-
ρούµε και να είµαστε σε επαφή µέσω των περιφερειακών
διευθύνσεων µε τους συντελεστές του σχολείου αυτού, αλλά και
µε τους γονείς ακόµα. Και µε την ευκαιρία κάποιων µαθητών οι
οποίοι βρέθηκαν στην Τσεχία και νόσησαν κάποιοι από αυτούς,
είµαστε και σήµερα ακόµη σε επικοινωνία και µε τους γονείς, οι
οποίοι ανησυχούν µε το δίκιο τους και µε το ΕΚΕΠΥ και µε τη Νο-
µαρχία έτσι ώστε να διασφαλίσουµε και την ασφαλή επιστροφή
των µαθητών αλλά και βεβαίως την παραµονή εκεί όσων µαθητών
νοσούν και είναι εµπύρετοι, όπως µας λέει το Υπουργείο Υγείας,
µε τις καλύτερες δυνατές συνθήκες.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ και για την συνδροµή και για την
ερώτηση γιατί µου έδωσε τη δυνατότητα να ενηµερώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κι εµείς εξαιρετικά και είναι όχι παρήγορη, πολύ σηµαντική η ανα-
κοίνωσή σας αυτή για τη χρήση πια της τηλεόρασης ως εκπαι-
δευτικής επί της ουσίας σε κάτι επείγον έως κατεπείγον όπως

είναι η επιδηµία. Νοµίζω είναι εξαιρετικά ελπιδοφόρο το θέµα
της παιδείας από εδώ και πέρα στον τοµέα αυτόν τουλάχιστον.
Μπράβο σας!

Και µετά από τόσο πολιτικό πολιτισµό στο νέο εύελπι και φέ-
ρελπι Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γερουλάνο
απευθύνεται η τρίτη µε αριθµό 60/10-11-2009 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Παύλου Μαρκάκη, σχετικά µε την προετοιµασία της
χώρας µας για τους Μεσογειακούς αγώνες του 2013 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου, που είναι µα-
κροσκελής, έχει ως εξής:

«Σε πρόσφατη επίσκεψή του στο Βόλο την Τετάρτη 28 Οκτω-
βρίου 2009 ο Πρόεδρος της ∆ιεθνούς Επιτροπής Μεσογειακών
Αγώνων (∆ΕΜΑ) κ. Αµάρ Αντάντι δεν έκρυψε την ανησυχία του
για τις καθυστερήσεις που έχουν παρατηρηθεί σε σχέση µε τα
έργα υποδοµής που πρέπει να γίνουν για τους Μεσογειακούς
Αγώνες του 2013, αλλά και για την καθυστέρηση που υπάρχει
στην εγκατάσταση της τεχνικής επιτροπής.

∆υστυχώς, από την ηµέρα ανάληψης των Αγώνων και µέχρι
σήµερα, η προετοιµασία των Αγώνων φαίνεται να εισέρχεται σε
φάση σοβαρού κινδύνου. Έχουν σηµειωθεί καθυστερήσεις τόσο
στη συγκρότηση των επιτροπών όσο και στην κατασκευή των
έργων. Κανένα έργο αθλητικής υποδοµής δεν έχει ξεκινήσει ούτε
οποιαδήποτε µελέτη έχει ανατεθεί, που να αφορά το Κωπηλατο-
δρόµιο της Κάρλας και το Ιστιοπλοϊκό Κέντρο του Βόλου. Για τα
οργανωτικά θέµατα των αγώνων δεν έχει συσταθεί µέχρι σήµερα
οποιαδήποτε διοικητική µονάδα για τα προγράµµατα ασφάλειας,
αθλητικής προετοιµασίας, χορηγιών και δικαιωµάτων, µεταφο-
ρών, φιλοξενίας, ραδιοτηλεοπτικής µετάδοσης, υπηρεσιών
τύπου κ.λπ..

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο αρµόδιος κύριος Υπουρ-
γός:

1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αναλάβει άµεσα όλες τις απα-
ραίτητες πολιτικές και θεσµικές πρωτοβουλίες, ώστε να ανακτη-
θεί ο χαµένος χρόνος και να εξασφαλιστούν όλοι οι απαραίτητοι
πόροι για την αθλητική, τεχνική υποδοµή και τη διοργάνωση των
αγώνων;

2. Με ποιο τρόπο θα εργαστεί το Υπουργείο ώστε να υπάρξει
αποδοτική συνεργασία µεταξύ της Κυβέρνησης και των θεσµι-
κών εταίρων της διοργάνωσης των αγώνων και να χρησιµοποιη-
θούν οι Μεσογειακοί Αγώνες ως µέσο ανάπτυξης για την πόλη
του Βόλου και της Λάρισας;».

Ο Υπουργός Πολιτισµού κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ευ-
καιρία να ενηµερώσω γι’ αυτό το πολύ σηµαντικό θέµα.

Όπως γνωρίζουν όλοι οι Έλληνες πολίτες και αισθάνονται ιδι-
αίτερα περήφανοι γι’ αυτό, όπως γνωρίζει και η διεθνής κοινό-
τητα, το 2004 η χώρα µας διοργάνωσε άρτιους Ολυµπιακούς
Αγώνες. Όλοι µας πίστωσαν µ’ αυτήν τη µεγάλη επιτυχία. Η ανά-
ληψη των Μεσογειακών Αγώνων του 2013 ήταν ακριβώς κεφα-
λοποίηση της εµπιστοσύνης που απέρρεε από την επιτυχία
αυτών των Αγώνων, του 2004.

Αντιµετωπίσαµε µε επιτυχία τη µεγάλη πρόκληση της διεξα-
γωγής της Ολυµπιάδας, αποδεικνύοντας στους εαυτούς µας και
στη διεθνή κοινότητα ότι µπορούµε να τα καταφέρουµε όταν
υπάρχει πολιτική βούληση, καλός συντονισµός και σαφής ιε-
ράρχηση προτεραιοτήτων. Μπορούµε, αν εµπνεύσουµε την κοι-
νωνία, να συµβάλλει σε συγκεκριµένους στόχους όσο
µεγαλεπήβολοι και αν είναι.

Αυτό, δυστυχώς, µέχρι σήµερα δεν έχει συµβεί σε ό,τι αφορά
τους Μεσογειακούς Αγώνες. Η αλήθεια είναι ότι εγκαταλείφθη-
καν στην τύχη τους, όπως βέβαια την ίδια εποχή είχε εγκαταλει-
φθεί στην τύχη του και το κράτος.

Τα έργα του φακέλου διεκδίκησης καθυστερούν επικίνδυνα και
σήµερα όλοι οι Έλληνες καλούµαστε να καλύψουµε αυτές τις
καθυστερήσεις µε ασφυκτικά χρονοδιαγράµµατα υλοποίησης και
ακόµη περισσότερη δουλειά. Η κατάσταση που παραλάβαµε
πρέπει και µας ανησυχεί όλους γιατί οι Μεσογειακοί Αγώνες απο-
τελούν, βεβαίως, ένα εθνικό στοίχηµα. Είναι προφανές ότι σε
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αυτό το εθνικό στοίχηµα δεν µπορούµε να αποτύχουµε.
Ενδεικτικά αναφέρω ότι ενώ η Οργανωτική Επιτροπή στους

Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004 συστάθηκε τον πέµπτο µήνα από
τους ογδόντα τέσσερις εναποµείναντες µέχρι την έναρξη των
Αγώνων, η Οργανωτική Επιτροπή για τους Μεσογειακούς Αγώ-
νες συστάθηκε δύο σχεδόν χρόνια µετά την ανάληψη των Αγώ-
νων.

Η Οργανωτική Επιτροπή που συστάθηκε σήµερα δεν έχει καν
το προσωπικό για να κάνει το έργο της. Ενδεικτικά, επίσης, ανα-
φέρω ότι δεν βρήκαµε µελέτες όλον αυτόν τον καιρόν για αθλη-
τικές υποδοµές ούτε καν προκηρύξεις. Η εγκληµατική αδράνεια
της προηγούµενης Κυβέρνησης δεν δικαιολογείται µε τίποτα,
ούτε τα θέµατα ιδιοκτησιακού καθεστώτος µπορούν να αιτιολο-
γήσουν την απελπιστικά πολύµηνη αδράνεια.

Όµως η αδράνεια τελειώνει εδώ. Η δική µας Κυβέρ-
νηση δεν θα µείνει µε σταυρωµένα χέρια. Πολλές φορές τα τε-
λευταία χρόνια ως Αντιπολίτευση προσπαθήσαµε µε συνεχείς
πρωτοβουλίες και ερωτήσεις των αρµοδίων µελών της Κοινο-
βουλευτικής µας Οµάδας να αναδείξουµε τα διαφαινόµενα αδιέ-
ξοδα και να επιταχύνουµε τις διαδικασίες. Και σήµερα, όπως κατ’
επανάληψη έχει αναφερθεί ο Πρωθυπουργός, θα κάνουµε ό,τι
περνάει από το χέρι µας, σε συνεργασία µε τους τοπικούς φο-
ρείς, για να ολοκληρωθούν επιτυχώς οι Μεσογειακοί Αγώνες,
µέσα στο περιθώριο βεβαίως που µας έχει αποµείνει.

Από τα έργα στο φάκελο διεκδίκησης, το Κωπηλατο-
δρόµιο της Κάρλας και το Ιστιοπλοϊκό Κέντρο ξεκινούν άµεσα
και µε ταχείς ρυθµούς µπορούν να υλοποιηθούν στο χρονοδιά-
γραµµα που έχουµε µπροστά µας.

Για το Μεσογειακό Χωριό η µελέτη χωροθέτησης ξεκίνησε από
τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας, όµως ο Προαστιακός Σι-
δηρόδροµος Λάρισας-Βόλου έχει µείνει πολύ πίσω και εξα-
ντλούµε κάθε δυνατότητα για να µην χαθεί αυτό το έργο πνοής
για τη Θεσσαλία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ο συνάδελφος κ. Παύλος Μαρκάκης από το ΛΑΟΣ έχει το λόγο

για τρία λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ που µε τιµάτε µε την παρουσία

σας. Εξάλλου έχουµε δύο κοινά σηµεία. Πρώτον, είµαστε συνο-
νόµατοι και δεύτερον, είναι η πρώτη µας εµφάνιση στη Βουλή, εκ
µέρους µου τουλάχιστον. Φαντάζοµαι δεν κάνω λάθος ότι το ίδιο
ισχύει και για σας. Όµως τα προσωπικά µας δεν έχουν σηµασία
για τους Μεσογειακούς Αγώνες και µάλιστα θα έλεγα ότι δεν
έχουν σηµασία τόσο για το Βόλο όσο και τη Λάρισα, γιατί οι Με-
σογειακοί Αγώνες είναι ένα θέµα εθνικής εµβέλειας και υπάρ-
χουν σοβαρές καθυστερήσεις, όπως αναφέρατε κι εσείς. Όµως
οι διεθνείς επιτροπές δεν εξετάζουν αν έχουµε εναλλαγή κυβερ-
νήσεων στην Ελλάδα, όταν έχουµε αναλάβει δεσµεύσεις και
έχουµε αναλάβει να κάνουµε πετυχηµένους Μεσογειακούς Αγώ-
νες. Κι όπως είπατε κι εσείς, υπάρχουν µεγάλες καθυστερήσεις
στα χρονοδιαγράµµατα που υπέβαλε η ίδια η Γενική Γραµµατεία
στη ∆ΕΜΑ για το Κωπηλατοδρόµιο και για το Ιστιοπλοϊκό Κέντρο
του Βόλου.

Θέλω όµως, αν µου επιτρέπετε, να ζητήσω από σας δύο δε-
σµεύσεις σήµερα, ότι τα δύο αυτά έργα θα εκτελεστούν στο
Βόλο. ∆ιότι οι καθυστερήσεις µας δηµιουργούν την αµφιβολία
ότι αυτά τα έργα κάποιοι σκέπτονται να τα κάνουν στο Φάληρο
ή στον Σχοινιά. Και αλίµονο τότε! ∆ιότι δεν θα έχουµε Μεσογει-
ακούς Αγώνες Βόλου, αλλά θα έχουµε πάλι Μεσογειακούς Αγώ-
νες στο αθηνοκεντρικό κράτος, στον Πειραιά και στην Αθήνα.
Πρέπει επίσης να δεσµευθείτε ότι οι µελέτες, οι χρηµατοδοτή-
σεις και η εκτέλεση των έργων θα γίνουν µέσα στα χρονοδια-
γράµµατα, για να µην έχουµε πάλι το φαινόµενο λόγω του
κατεπείγοντος να έχουµε απευθείας αναθέσεις, όπως είχαµε και
για τους Ολυµπιακούς Αγώνες, γιατί τότε θα προκύψουν θέµατα
και διαφάνειας και διαχείρισης των χρηµάτων.

Θα ήθελα, αν µπορούσατε, να µου πείτε αν σκέπτεται η Κυ-
βέρνηση να αλλάξει τη σύνθεση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της
ανώνυµης εταιρίας «ΒΟΛΟΣ Α.Ε.», διότι τότε θα έχουµε επιπρό-

σθετες καθυστερήσεις. Και ασφαλώς πρέπει να προχωρήσετε
στη στελέχωση όλων των διευθύνσεων που προβλέπει το νοµο-
θετικό πλαίσιο, όπως και στη δηµιουργία ειδικής υπηρεσίας στη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Φαντάζοµαι ότι δεν θα το κάνετε
τόσο αργά όσο κάνατε και τη στελέχωση του κράτους, όταν ενά-
µιση µήνα µετά τις εκλογές ακόµη το κράτος δεν µπορεί να λει-
τουργήσει, περιµένοντας να κάνετε τις επιλογές των
βιογραφικών σηµειωµάτων.

Έχετε δεσµευθεί όµως, κύριε Υπουργέ, ή µάλλον το Υπουρ-
γείο, για την Πολιτιστική Μεσογειάδα, η οποία έπρεπε να ξεκι-
νήσει, και πρέπει να µας πείτε τι χρηµατοδότηση θα έχει αυτή η
δραστηριότητα, γιατί αφορά τον πολιτισµό της περιοχής, που
είναι ο δεύτερος πυλώνας εκτός από τα αγωνίσµατα για τους
Μεσογειακούς Αγώνες. Η περιοχή µας και οι φορείς έχουν επεν-
δύσει και έχουν τοποθετήσει ψηλά τον πήχη για τη διεξαγωγή
αυτών των Αγώνων. Εξάλλου οι Αρχηγοί όλων των κοµµάτων, µε
εξαίρεση το Κοµµουνιστικό Κόµµα, έχουν δεσµευθεί ότι θα βοη-
θήσουν προς αυτήν την κατεύθυνση.

Εγώ προσωπικά και το κόµµα µου δεσµευόµαστε ότι θα πα-
ρακολουθήσουµε στενά τις δραστηριότητες του Υπουργείου
σας. Θα έλεγα ότι θα γίνουµε ένας «Αλµούνια» της περιοχής, για
να παρακολουθήσουµε αν, πράγµατι, τηρήσετε τις υποσχέσεις,
για να µην φθάσουµε στο σηµείο οι Μεσογειακοί Αγώνες να είναι
µια, όπως λέµε, όχι «πράσινη» ανάπτυξη, αλλά µια «πράσινη»
αποτυχία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Μαρκάκη,

είναι η δεύτερη φορά του Υπουργού Πολιτισµού και Τουρισµού.
Ήταν η δική σας παρθενική οµιλία. Συγχαρητήρια! Τα πήγατε
καλά.

Το λόγο έχει για να απαντήσει ο Υπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος για τρία λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, δεν θα µπω στον πει-
ρασµό να αναφερθώ στο δικό σας χαρακτηρισµό ως «κύριος
Αλµούνια των Μεσογειακών Αγώνων». Οι Αγώνες αυτοί είναι µια
επένδυση για τη χώρα µας και νοµίζω ότι µέσα σ’ αυτό το πλαί-
σιο όλοι εδώ είµαστε συνεργάτες και όχι απλά ελεγκτές ο ένας
του άλλου.

Όπως σας είπα, κατευθυντήριος άξονας για την επιτυχία
αυτών των Αγώνων είναι το τρίπτυχο αθλητισµός-πολιτισµός-
τουρισµός, ένα όραµα που οδήγησε ουσιαστικά και στη συγχώ-
νευση των τριών Υπουργείων. Όπλο µας για να πετύχουν οι
Αγώνες αυτοί είναι η τεχνογνωσία που έχουµε από τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες και αυτή θα την εκµεταλλευθούµε στο έπα-
κρον.

Επίσης, η πολιτική µας βούληση είναι να καλύψουµε όλοι το
χαµένο χρόνο. Πιστεύω επίσης ότι η δυνατότητά µας, την οποία
έχουµε αποδείξει στο παρελθόν, να εµπνεύσουµε τον τοπικό πλη-
θυσµό να συµβάλει σ’ αυτή την προσπάθεια είναι άλλη µια εξα-
σφάλιση ότι αυτοί, οι Μεσογειακοί Αγώνες θα ολοκληρωθούν
στην ώρα τους.

Ο σχεδιασµός, λοιπόν, παραµένει ως έχει, λαµβάνοντας βε-
βαίως υπ’ όψιν τα χρονικά περιθώρια που έχουν αποµείνει, συ-
µπεριλαµβανοµένης και της πολιτιστικής Μεσογειάδας. Όπως
είπα και στην πρωτολογία, δεν αλλάζουν αυτή τη στιγµή τα χρο-
νικά διαγράµµατα και δεν υπάρχει κανένας σχεδιασµός για αλ-
λαγή των χώρων διεξαγωγής της ιστιοπλοΐας και της
κωπηλασίας, όπως ενδεχοµένως έχετε ακούσει από πηγές, που
δεν αφορούν εµάς αυτή τη στιγµή.

Επίσης, δεσµευόµαστε να ενηµερώνουµε σε τακτά χρονικά
διαστήµατα την αρµόδια επιτροπή της Βουλής και εκεί νοµίζω
ότι θα είναι ένα καλό πεδίο συνεργασίας όλων µας. Συµφωνώ
απολύτως µαζί σας ότι η επιτυχία των Αγώνων αυτών είναι µια
εθνική υπόθεση και θα αναζητήσουµε τη στήριξη όλων, για να τα
καταφέρουµε.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν το χρόνο που αποµένει και παρά την
υπάρχουσα οικονοµική συγκυρία, θα διασφαλίσουµε ό,τι χρειά-
ζεται, όπου χρειάζεται και τις αµέσως επόµενες µέρες θα συ-
γκροτηθεί το συντονιστικό όργανο των Γενικών Γραµµατέων των
Υπουργείων που εµπλέκονται στους Αγώνες, όπως προβλέπεται
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από το ν. 3773/2009, ακριβώς όπως έγινε και στους Ολυµπιακούς
Αγώνες.

Θα αξιοποιηθεί άµεσα η τεχνογνωσία που έχει το Υπουργείο
από τους Ολυµπιακούς και θα συγκροτηθεί Ειδική Υπηρεσία ∆η-
µοσίων Έργων παρά τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.

Τέλος, όλες οι συνέργιες που προκύπτουν από το Υπουργείο
Πολιτισµού και Τουρισµού, έτσι όπως τις παρουσίασα και στις
προγραµµατικές δηλώσεις στη Βουλή, θα αξιοποιηθούν στο µε-
γαλύτερο δυνατό βαθµό και πάλι µέσα στο χρονικό πλαίσιο που
έχουµε µπροστά µας. Και εδώ, αν θέλετε, είναι το µεγάλο στοί-
χηµα που έχουν αυτοί οι Αγώνες.

Αν δεν επενδύσουµε σωστά σ’ αυτούς τους Αγώνες, δεν θα
αφήσουν τίποτα πίσω τους. Θα αφήσουν πίσω τους στάδια που
παραµένουν κουφάρια και σκουπιδότοποι, όπως, δυστυχώς, συ-
νέβη µετά την έλλειψη αξιοποίησης των εγκαταστάσεων των
Ολυµπιακών Αγώνων του 2004 από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Και αν η προβολή που µπορούµε να δώσουµε σ’ αυτούς τους
Αγώνες χαθεί, δεν θα µπορέσουµε να την κεφαλαιοποιήσουµε
για το καλό της περιοχής και νοµίζω ότι είναι ένα στοίχηµα που
οφείλουµε να κερδίσουµε όλοι µας, αυτοί οι Μεσογειακοί Αγώνες
να αναδείξουν τις δυο πόλεις που τους διοργανώνουν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ και καλή τύχη σ’ αυτά τα καλά έργα.
Θα συνεχίσουµε µε δυο παλιούς γνώριµους και την τελευταία

για σήµερα επίκαιρη ερώτηση. Είναι η τέταρτη µε αριθµό
69/10.11.2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του –καθ’ όλα
σεβαστού- Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Βασιλείου Μουλόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε το επίδοµα θέρµανσης για τις οικονοµικά ασθενέστε-
ρες οµάδες κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλόπουλου έχει ως εξής:
«Η επιδείνωση της οικονοµικής κρίσης, η συρρίκνωση του ει-

σοδήµατος των εργαζοµένων και η προαναγγελθείσα επιβολή
πρόσθετης φορολογίας στα καύσιµα θα βαρύνει ακόµα περισ-
σότερο τους ήδη πενιχρούς οικογενειακούς προϋπολογισµούς
των οικονοµικά ασθενέστερων. Επιπλέον, η διαφαινόµενη έστω
και µικρή ανάκαµψη της διεθνούς οικονοµίας, ενώ δεν φαίνεται
να έχει άµεση επίπτωση στην ελληνική οικονοµία και στα εισο-
δήµατα των εργαζοµένων και οπωσδήποτε δεν επηρεάζει την
ανεργία, θα επιφέρει αύξηση της τιµής του πετρελαίου.

Το ΠΑΣΟΚ, όσο ήταν στην αντιπολίτευση, απαιτούσε από την
τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, την καταβολή επιδόµα-
τος θέρµανσης στις οικονοµικά ασθενέστερες οµάδες του πλη-
θυσµού. Σήµερα αυτό το µέτρο δεν περιλαµβάνεται στις
εξαγγελίες της Κυβέρνησης.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Προτίθεται η Κυβέρνηση να δώσει επίδοµα θέρµανσης στις οι-

κονοµικά ασθενέστερες οµάδες του πληθυσµού;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο

Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, είναι γεγονός ότι το ΠΑΣΟΚ από

τη θέση της αξιωµατικής αντιπολίτευσης είχε υποβάλει αρκετές
φορές την πρόταση για να χορηγηθεί το επίδοµα θέρµανσης. Η
αφετηρία των πρωτοβουλιών µας αυτών ήταν σε πολλές περι-
πτώσεις οι ανησυχητικές εξελίξεις στο κόστος θέρµανσης.

Θέλω να σας υπενθυµίσω, γιατί είµαι σίγουρος ότι το γνωρί-
ζετε, ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας απέφυγε να χορη-
γήσει το επίδοµα θέρµανσης όταν το πετρέλαιο έφτασε στην
ιστορικά υψηλότερη τιµή των 150 µε160 δολαρίων το βαρέλι.
Εµείς, λοιπόν, τότε πιστεύαµε ότι έπρεπε να χορηγηθεί το επί-
δοµα θέρµανσης σε ένα συγκεκριµένο κοµµάτι του πληθυσµού
που, πραγµατικά, είναι ευάλωτο γιατί έπρεπε να το στηρίξουµε,
µια και το κόστος της θέρµανσης περιόριζε το διαθέσιµο οικο-
γενειακό εισόδηµα.

Προεκλογικά, κύριε συνάδελφε, θα θυµόσαστε ότι το ΠΑΣΟΚ
τόνιζε σε όλους τους Έλληνες ότι µία από τις σηµαντικότερες
δεσµεύσεις του είναι να στηρίξει αυτούς οι οποίοι πλήττονται

από την κρίση, αυτούς οι οποίοι είναι οι πλέον ευάλωτοι και οι
πλέον απροστάτευτοι. Πριν περάσουν οι σαράντα ηµέρες από
τις εκλογές, αποδεικνύεται ότι είµαστε συνεπείς ως προς την
προεκλογική µας δέσµευση απέναντι στους Έλληνες πολίτες και
µάλιστα σε αντίξοες δηµοσιονοµικά συνθήκες. Και το τονίζω
αυτό, κύριε συνάδελφε, διότι στο παρελθόν το ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν
κυβέρνηση, χορήγησε το επίδοµα θέρµανσης όταν η µεν τιµή του
πετρελαίου ήταν πολύ πιο χαµηλά, οι δε οικονοµικές συνθήκες
πολύ καλύτερες.

Σήµερα, απλώς έτσι για την ενηµέρωσή σας, να σας τονίσω
ότι για πρώτη φορά από το 1993, η χώρα βρίσκεται αντιµέτωπη
µε ένα δηµοσιονοµικό έλλειµµα της τάξεως του 12,7%. Σήµερα,
για πρώτη φορά, η ελληνική οικονοµία βρίσκεται αντιµέτωπη µε
ένα δηµόσιο χρέος, το οποίο προσεγγίζει τα 300.000.000.000
ευρώ. Σήµερα για πρώτη φορά η ελληνική οικονοµία από το 1993
βρίσκεται αντιµέτωπη µε ένα ρυθµό ανάπτυξης ο οποίος θα είναι
αρνητικός και φαίνεται ότι θα διαµορφωθεί στο µείον 1,5%.

Παρά, λοιπόν, αυτές τις αντίξοες συνθήκες εµείς παραµένουµε
συνεπείς στην προγραµµατική µας δέσµευση και υιοθετούµε µία
πολιτική αναδιανοµής και κοινωνικής αλληλεγγύης. Ήδη την επό-
µενη εβδοµάδα θα καταθέσουµε το νοµοσχέδιο µε το οποίο θα
στηρίξουµε αυτούς τους οποίους υποσχεθήκαµε ότι θα στηρί-
ξουµε, για να τους προστατεύσουµε από την κρίση. Και µάλιστα
το κάνουµε κατά έναν οικονοµικά υπεύθυνο τρόπο γιατί η στή-
ριξη αυτή είναι δηµοσιονοµικά ουδέτερη. Φορολογήσαµε εται-
ρικά κέρδη πάνω από 5.000.000 ευρώ, φορολογήσαµε τη µεγάλη
ακίνητη περιουσία έτσι ώστε και συνεπείς και ευαίσθητοι κοινω-
νικά να είµαστε, να στηρίξουµε αυτούς που, πραγµατικά, έχουν
ανάγκη, αλλά ταυτόχρονα να µην επιβαρύνουµε τα δηµόσια οι-
κονοµικά.

Θέλω να πιστεύω, κύριε συνάδελφε, ότι εσείς δεν διαφωνείτε
µε αυτές τις επιλογές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Βασίλειο Μουλόπουλο, γίνεται γνω-

στό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και έξι συνοδοί καθηγητές από το Γυ-
µνάσιο Αιανής Κοζάνης.

Καλώς ήλθατε!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Επιτροπή Απολογισµού και Γενικού Ισολογισµού
του Κράτους και Ελέγχου της Εκτέλεσης του Προϋπολογισµού
του Κράτους καταθέτει την έκθεσή της στα σχέδια νόµων του
Υπουργείου Οικονοµικών:

1. Κύρωση του Απολογισµού του Κράτους οικονοµικού έτους
2007 και

2. Κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους οικονοµικού έτους
2007.

Ο συνάδελφος Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Βασίλειος Μουλόπουλος έχει το λόγο, για τρία
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, και στις προηγούµενες συζητήσεις και σε

αυτή διαπιστώνω ότι εξακολουθείτε να µην απαντάτε συγκεκρι-
µένα σε συγκεκριµένες ερωτήσεις και συνεχίζετε να δίνετε υπο-
σχέσεις για το µέλλον και αποφεύγετε να δεσµευθείτε για
δράσεις στο παρόν.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ζήτησα τις συµβουλές εµπεί-
ρων συναδέλφων για το τι θα έπρεπε να κάνω σήµερα, γιατί δεν
έχω µάθει ακόµα καλά την τεχνική αυτού του «επαγγέλµατος».
Με συµβούλευσαν να αναπτύξω τις προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ. ∆ε
θα το κάνω. Οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ είναι γνωστές.

Θα απαντήσω στον κύριο Υφυπουργό µε δικά του λόγια, εννοώ
µε λόγια του ΠΑΣΟΚ, τα λόγια και τα επιχειρήµατα που χρησι-
µοποίησε το ΠΑΣΟΚ στην αιτιολογική έκθεση που συνόδευε την
πρόταση νόµου που κατέθεσε για το επίδοµα θέρµανσης το
2008. Και θέλω να θυµίσω ότι τα οικονοµικά της Ελλάδας το
2008, πριν µόλις ένα χρόνο, ήταν το ίδιο άσχηµα. ∆εν έχει αλλά-
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ξει στα οικονοµικά κάτι που είναι δραµατικό. ∆ραµατικά ήταν και
τότε. Αυτό που έχει αλλάξει είναι η επιδείνωση των οικονοµικών
των Ελλήνων πολιτών.

Λέγατε, λοιπόν, µόλις ένα χρόνο πριν: «Οι συνεχείς αυξήσεις
των έµµεσων φόρων -αυξήθηκαν οι έµµεσοι φόροι φέτος- οι δια-
χρονικές χαµηλές αυξήσεις σε µισθούς και συντάξεις έχουν οδη-
γήσει σε σηµαντική µείωση του εισοδήµατος της µεγάλης
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού. ∆ιαπιστώνεται, επίσης, κα-
τάρρευση του αγροτικού εισοδήµατος». Και ζητούσατε να δοθεί
επίδοµα θέρµανσης στις ασθενέστερες οµάδες του πληθυσµού
ταυτόχρονα µε τη χορήγηση εκτάκτου επιδόµατος αλληλεγγύης.
Ήταν στην ίδια πρόταση νόµου ως ελάχιστες ενέργειες για να
ενισχυθεί η κοινωνική συνοχή. Στη συζήτηση που έγινε ο κ. Πα-
πανδρέου µίλησε για πρωτοφανή γενίκευση της φτώχειας, για
βεβαρυµµένα, µε απίστευτες υποχρεώσεις, νοικοκυριά.

Τα πράγµατα έχουν γίνει πολύ χειρότερα ένα χρόνο µετά και
ζήτησε από την τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να εξη-
γήσει γιατί αρνείται να επιδοτήσει τον Έλληνα που υποφέρει από
το κρύο.

∆εν ξέρω αν φέτος το κρύο είναι λιγότερο, γι’ αυτό, κύριε
Υπουργέ, απαντήστε κατ’ αρχάς στον εαυτό σας. Απαντήστε όχι
σε µένα, ο οποίος δεν πρόκειται να κρυώσω, βρίσκοµαι µεταξύ
των προνοµιούχων που θα έχουν λεφτά για πετρέλαιο στο καλο-
ριφέρ. Απαντήστε στα τρία εκατοµµύρια των Ελλήνων που ζουν
στα όρια ή κάτω από τα όρια της φτώχειας. Πείτε τους τι άλλαξε
από πέρυσι. Πείτε τους ότι άλλο είναι να πεθαίνεις από το κρύο
µε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και άλλο µε κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Μουλόπουλε, γιατί όχι ως επάγγελµα, αλλά ως λει-
τούργηµα, ως αποστολή και ως αξίωµα αντιµετωπίσατε το θέµα
µε το λόγο σας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για την απάντηση σας για τρία
λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω από τη διαπίστωση που έκανε ο κ. Μουλόπουλος
στο κλείσιµο. Είπε συγκεκριµένα ότι, σύµφωνα µε τα στατιστικά
δεδοµένα, οι Έλληνες οι οποίοι αυτή τη στιγµή βρίσκονται κάτω
από το όριο της φτώχειας είναι περίπου 2,5 εκατοµµύρια.

Κύριε Μουλόπουλε, ενδεχοµένως να µην υπέπεσε στην αντί-

ληψή σας, ότι στο σχέδιο για την ενίσχυση το οποίο καταθέσαµε
για ηλεκτρονική διαβούλευση, η στόχευση του συγκεκριµένου
µέτρου είναι να πάρουν τα χρήµατα αυτά περίπου 2,5 εκατοµ-
µύρια Έλληνες.

Εµείς, λοιπόν, παραµένουµε συνεπείς. Σας παραπέµπω, λοι-
πόν, στο ηλεκτρονικό κείµενο όπως έχει δηµοσιευθεί, όπου λέει
ότι 2,5 εκατοµµύρια Έλληνες θα πάρουν το 1.000.000.000 ευρώ.

Είναι γεγονός ότι δεν έχει αλλάξει τίποτα µέχρι τώρα σε ό,τι
αφορά στην κατάσταση που βρίσκονται αυτά τα 2,5 εκατοµµύρια
Έλληνες. Εκείνο όµως το οποίο έχει αλλάξει, ακόµη και αν δε θέ-
λετε εσείς να το αναγνωρίσετε, είναι η τροµερά οικτρή δηµοσιο-
νοµική κατάσταση.

Να σας υπενθυµίσω, κύριε Μουλόπουλε, ότι το 2005 και το
2006 που είχε φτάσει το πετρέλαιο στα 150 και στα 160 δολάρια
το βαρέλι, τα δηµοσιονοµικά της χώρας δεν είχαν φτάσει σε
αυτήν την κατάσταση στην οποία είναι σήµερα.

Εµείς, λοιπόν, παραµένουµε συνεπείς. Και το 1.000.000.000 δί-
νουµε και παρ’ όλα αυτά, είµαστε συνεπείς απέναντι σε αυτούς
που λέγαµε ότι θα στηρίξουµε. Και µάλιστα, σε µια πολύ µεγα-
λύτερη οµάδα ανθρώπων.

Θέλω σας παρακαλώ να κοιτάξετε κιόλας, ποιους στοχεύαµε
και µε το επίδοµα θέρµανσης και µε το επίδοµα κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης και να µου πείτε, αν µε αυτή τη συγκεκριµένη πρό-
ταση που κάνουµε τώρα έχουµε συµπεριλάβει πολύ
περισσότερους;

Εγώ, λοιπόν, σας ενηµερώνω ότι και πολύ περισσότερα άτοµα
είναι δικαιούχοι, σε σχέση µε εκείνες τις αρχικές µας προτάσεις
και πολύ περισσότερα είναι τα χρήµατα τα οποία δίνουµε σε κά-
ποιες κατηγορίες πολιτών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ

πάρα πολύ.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων

ερωτήσεων.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.50’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 16 Νοεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) οµιλίες για
την Επέτειο του Πολυτεχνείου.
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